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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stadshusgatan 2 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll tisdagen den 8 
april 2025 

Plats och tid  
Kommunstyrelsesalen, Stadshuset, klockan 10:30-15:50,  
ajourneringar klockan 11:45-13:00 och 15:00-15:15. 

Paragrafer 

91-129 

Justering 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 
beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

John Hammar, kommunsekreterare 

  

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 
Tobias Smedberg (V), 1:e vice ordförande 
Therez Almerfors (M), 2:e vice ordförande 
Sofia Andersson (M) §§ 91-94 
Eva Christiernin (S) 
Ehsan Nasari (C) 
Linda Eskilsson (MP) 
Jonas Segersam (KD) 
Mattias Kristenson (S) 
Maria Rosander (SD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 
Jennie Claesson (L) 
Asal Gohari (S) 
Marta Obminska (M) 
Erik Dagnesjö (S) 
Jonas Petersson (C) 
Ylva Stadell (S) 
Fredrik Hultman (M) 
Mats Gyllander (M) §§ 95-129 

Ej tjänstgörande ersättare 

Ulrik Wärnsberg (S) 
Stefan Hanna (UP) 
David Ling (MP) 
Anna Johansson Dahl (V) 
Klara Ellström (MP) 
Mats Gyllander (M) §§ 91-94 
Evelina Solem (KD) 
Alexander von Uckermann (SD) 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Övriga närvarande 

Birgitta Pettersson stadsdirektör, Ingela Hagström utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör, Ola Hägglund ekonomidirektör och biträdande stadsdirektör, Christian 
Blomberg stadsbyggnadsdirektör, Åsa Nilsson Bjervner kanslichef, Marta Tiberg 
kommunikationsdirektör, Lena Grapp Stadsjurist, Sara-Carin Öhman enhetschef, 
Susanne Eriksson politisk stabschef, John Hammar kommunsekreterare och Josefin 
Lindström nämndsekreterare samt Robert Österberg och Sara Elingfors politiska 
sekreterare. 
 
Föredragande: 
§ 93 Charlotta Klinth avdelningschef 
§94 Charlotte Skott Näringslivsdirektör, Helena Bovin enhetschef och Tomas Ulväng VD 
Uppsala vatten & avfall AB 
§95-96 Karin Graham 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 91 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Therez Almerfors (M) till justerare, samt 
2. att justeringen äger rum fredagen den 11 april 2025. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 92 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga ärendena Samarbetsavtal med Lviv i Ukraina och Skrivelse till 
Arlandautredaren delrapport 2 till föredragningslistan,  

2. att byta plats på 3. Informationsärenden och 4. föredragningar inför beslut,  
3. att lägga Initiativärende om risken för budgetunderskott i Måltidsservice från 

Jonas Petersson (C) till föredragningslistan, 
4. att lägga initiativärendena Uppsala behöver en lokal kameraoffensiv och 

Initiativ om att ta ansvar mot våldsutsatthet från Therez Almerfors (M) och 
Sofia Andersson (M) till föredragningslistan, samt 

5. att med ändringen ovan fastställa föredragningslistan. 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar  
att Initiativärende om risken för budgetunderskott i Måltidsservice från Jonas Petersson 
(C) läggs till föredragningslistan. 

Therez Almerfors (M) yrkar att Initiativ om att Uppsala behöver en lokal kameraoffensiv 
och att Initiativ om att ta ansvar mot våldsutsatthet från Therez Almerfors (M) och Sofia 
Andersson (M) läggs till föredragningslistan. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasaris (C) och Therez 
Almerfors (M) yrkanden. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 93 

Föredragningar inför beslut 
Följande ärenden föredras inför beslut: 

Skrivelse till Arlandautredaren delrapport 2 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 94 

Informationsärenden 
Kommunstyrelsen informeras om följande ärenden. 

Återrapport om uppdrag att ta initiativ till en gemensam avsiktsförklaring om att 
utveckla området vid Uppsala högar i Gamla Uppsala 

Näringslivsdirektör Charlotte Skott informerar kommunstyrelsen om arbetet kopplat 
till kommunfullmäktiges uppdrag 11 juni 2018 § 146 att ta initiativ till en gemensam 
avsiktsförklaring om att utveckla området vid Uppsala högar i Gamla Uppsala enligt 
föredragningen. 

PFAS-domen 

Uppsala Vatten ABs VD Tomas Ulväng informerar kommunstyrelsen om Högsta 
domstolens beslut att inte bevilja prövningstillstånd av Mark- och miljööverdomstolen 
dom den 9 april 2024 och vilka konsekvenser det får för bolaget. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 95  

Upphandling av entreprenad Uppsala Spårväg 
Förarbeten KM 3/540-3/840, Södra Rosendal 
KSN-2024-03759 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör 
för anläggande av ledningar och allmän plats i Södra Rosendal inom Uppsala 
Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 7, samt 

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektör att utse entreprenör. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning och flytt av träd samt uppbyggnad av mark inom påverkat 
entreprenadområde för spårväg. Upphandling av entreprenör sker inom det 
dynamiska inköpssystemet (DIS) för Uppsala Spårväg förarbeten.   

Upphandlingen avser arbeten på Torgny Segerstedts allé (sträckan mellan 
Rosendalsvägen – Vårdsätravägen). Arbeten som ingår i denna upphandling är 
omläggning av korsande ledningar. I arbetena ingår även anläggning av en separerad 
gångbana samt återställning av gatans befintliga funktioner inom arbetsområdet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 77 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 februari 2025 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översikt förarbeten 
• Bilaga 3, Översikt entreprenad  
• Bilaga 4, PM Byggbarhet Södra Rosendal  
• Bilaga 5, PM Träd Södra Rosendal 
• Bilaga 6, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 7, Ekonomiska konsekvenser 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M), Maria Rosander (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi vill inte att det ska byggas någon spårväg i Uppsala. Vi behöver prioritera kommunens 
kärnverksamhet, och det är helt ohållbart att fortsätta med utbyggnaden av 
kapacitetsstark kollektivtrafik / spårväg så länge det finns ett starkt motstånd hos 
befolkningen och en väldigt knapp politisk majoritet. 
Det här kommer även att påverka framkomligheten i centrala Uppsala i stor utsträckning 
och det är nödvändigt att skapa alternativ som förenklar för uppsalaborna. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är emot spårvägsplanerna och överexploateringen av de sydöstra 
delarna av staden. En större del av samhällsutbyggnaden bör flyttas till de prioriterade 
tätorterna och till landsbygden. Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. 
BRT är både billigare och ett mer anpassningsbart system utefter den faktiska 
efterfrågan på kollektivtrafik som kommer behövas i staden. En efterfrågan som är 
väldigt oklar på grund av osäkerheten i befolkningsprognoser och andra 
samhällstrender. Kommunen befinner sig i en ekonomisk lågkonjunktur med svag 
byggmarknad och stigande priser. Vi ser med oro på de risker som styrets framtunga 
investeringar i sydöstra Uppsala innebär i de fall delmoment försenas eller hamnar i 
obalans med övriga infrastrukturella förutsättningar och behov. Med vår politik blir 
exploateringen av sydöstra Uppsala betydligt mindre och linjedragningen av 
kapacitetsstark kollektivtrafik begränsad till där den behövs som mest. Vi vill bygga ut 
Uppsala varsamt, inte bygga nya miljonprogram. Vi ser även allvarligt på förslag som 
strävar efter att försämra framkomligheten för biltrafiken, räddningstjänst och 
transporter. Vi behöver hitta lösningar för att samtliga trafikslag ska kunna samsas på 
lika villkor, spårvägen bör inte prioriteras på kraftig bekostnad av övrig trafik och 
framkomlighet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
I takt med att Uppsala växer måste kollektivtrafiken utvecklas för att stärka 
framkomligheten och bidra till mer hållbara transporter. Centerpartiet anser dock att 
spårväg som teknikval är både dyrt och oflexibelt. Vi menar att investeringar i 
kollektivtrafiken bör vara mer skalbara, där snabba elbussar som kör i separata körfält – 
så kallad Bus Rapid Transit (BRT) – kan möta behoven under lång tid framöver. 
Särskilt tvärlänken från Gottsunda till det nya stationsläget, inklusive Ultunabron, bör 
stoppas. De stora investeringar som föreslås för denna sträcka motsvarar inte de behov 
som kan förutses i området kring den nya Södra station de närmaste åren och riskerar 
dessutom att skada viktiga naturvärden samt hota Uppsalabornas 
dricksvattenförsörjning. 
Eftersom upphandlingen av denna entreprenad även förbättrar förutsättningar för BRT-
lösningar i Södra Rosendal valde vi att inte avslå ärendet, då vi anser att en förstärkning 
av kollektivtrafiken är nödvändig.  
Centerpartiet anser i övrigt att kollektivtrafiken behöver utvecklas i hela kommunen. Vi 
ser ett särskilt behov av att stärka kollektivtrafikens kapacitet norrut mot Gränby och 
västerut mot Stenhagen. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv, hållbar och tillgänglig kollektivtrafik för såväl 
dagens som morgondagens Uppsalabor. 
Vi liberaler vill även betona vikten av rättvist byggande. Det handlar om att säkerställa 
goda arbetsvillkor, transparens, hållbara materialval och att utbyggnaden sker med 
hänsyn till miljö och människors vardag. Alla ska känna sig hemma i framtidens Uppsala 
oavsett bostadsområde eller sätt att ta sig fram. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att spårvägsprojektet är onödigt, omodernt, 
mycket riskfyllt och extremt dyrt. UP säger ja till långa moderna fossilfria bussar och nej 
till spårväg i Uppsala. Det är djupt olyckligt att Region Uppsala, som huvudman för 
kollektivtrafiken i Uppsala, drar på region Uppsalas invånare dessa extrema 
driftskostnader som inte under många år kommer att kunna matchas mot kraftigt ökade 
biljettintäkter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 96  

Upphandling av Uppsala Spårväg förarbeten 
KM 8/000-8/720, Ultunaallén 
KSN-2025-00567 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa förfrågningsunderlaget och påbörja upphandling av entreprenör 
för anläggande av ledningar och allmän plats i Ultuna allén inom Uppsala 
Spårväg förarbeten enligt sammanfattning i bilaga 1 till bilaga 7, samt  

2. att delegera till stadsbyggnadsdirektör att utse entreprenör. 

Sammanfattning 

Uppsala Spårväg förarbeten utför entreprenadarbeten som flytt av ledningar, 
nedtagning och flytt av träd samt uppbyggnad av mark inom påverkat 
entreprenadområde för spårväg. Upphandling av entreprenör sker inom det 
dynamiska inköpssystemet (DIS) för Uppsala Spårväg förarbeten. 

Upphandlingen avser sträckan Ultuna allén (sträckan Dag Hammarskjölds väg-Ulls 
väg). Arbeten som ingår i denna upphandling är längsgående ledningsläggningar samt 
en del korsande ledningsläggningar. I arbetena ingår även anläggandet av ny gång- och 
cykelbana, ändring av damm utformning samt iordningställande av fastighetsmark. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 78 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 februari 2025 
• Bilaga 1, Administrativa föreskrifter 
• Bilaga 2, Översikt förarbeten 
• Bilaga 3, Översikt entreprenad  
• Bilaga 4, Byggbarhet Regementsvägen-Lägerhyddsvägen 
• Bilaga 5, PM Träd Regementsvägen-Lägerhyddsvägen 
• Bilaga 6, Arbetsmiljöplan 
• Bilaga 7, Ekonomiska konsekvenser 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Jennie Claesson (L), Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) 
yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Therez Almerfors (M), Maria Rosander (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi vill inte att det ska byggas någon spårväg i Uppsala. Vi behöver prioritera kommunens 
kärnverksamhet, och det är helt ohållbart att fortsätta med utbyggnaden av 
kapacitetsstark kollektivtrafik / spårväg så länge det finns ett starkt motstånd hos 
befolkningen och en väldigt knapp politisk majoritet. 
Det här kommer även att påverka framkomligheten i centrala Uppsala i stor utsträckning 
och det är nödvändigt att skapa alternativ som förenklar för uppsalaborna. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är emot spårvägsplanerna och överexploateringen av de sydöstra 
delarna av staden. En större del av samhällsutbyggnaden bör flyttas till de prioriterade 
tätorterna och till landsbygden. Sverigedemokraterna förordar BRT istället för spårväg. 
BRT är både billigare och ett mer anpassningsbart system utefter den faktiska 
efterfrågan på kollektivtrafik som kommer behövas i staden. En efterfrågan som är 
väldigt oklar på grund av osäkerheten i befolkningsprognoser och andra 
samhällstrender. Kommunen befinner sig i en ekonomisk lågkonjunktur med svag 
byggmarknad och stigande priser. Vi ser med oro på de risker som styrets framtunga 
investeringar i sydöstra Uppsala innebär i de fall delmoment försenas eller hamnar i 
obalans med övriga infrastrukturella förutsättningar och behov. Med vår politik blir 
exploateringen av sydöstra Uppsala betydligt mindre och linjedragningen av 
kapacitetsstark kollektivtrafik begränsad till där den behövs som mest. Vi vill bygga ut 
Uppsala varsamt, inte bygga nya miljonprogram. Vi ser även allvarligt på förslag som 
strävar efter att försämra framkomligheten för biltrafiken, räddningstjänst och 
transporter. Vi behöver hitta lösningar för att samtliga trafikslag ska kunna samsas på 
lika villkor, spårvägen bör inte prioriteras på kraftig bekostnad av övrig trafik och 
framkomlighet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
I takt med att Uppsala växer måste kollektivtrafiken utvecklas för att stärka 
framkomligheten och bidra till mer hållbara transporter. Centerpartiet anser dock att 
spårväg som teknikval är både dyrt och oflexibelt. Vi menar att investeringar i 
kollektivtrafiken bör vara mer skalbara, där snabba elbussar som kör i separata körfält – 
så kallad Bus Rapid Transit (BRT) – kan möta behoven under lång tid framöver. 
Särskilt tvärlänken från Gottsunda till det nya stationsläget, inklusive Ultunabron, bör 
stoppas. De stora investeringar som föreslås för denna sträcka motsvarar inte de behov 
som kan förutses i området kring den nya Södra station de närmaste åren och riskerar 
dessutom att skada viktiga naturvärden samt hota Uppsalabornas 
dricksvattenförsörjning. 
Eftersom upphandlingen av denna entreprenad även förbättrar förutsättningar för BRT-
lösningar på Ultuna allén valde vi att inte avslå ärendet, då vi anser att en förstärkning av 
kollektivtrafiken är nödvändig.  
Centerpartiet anser i övrigt att kollektivtrafiken behöver utvecklas i hela kommunen. Vi 
ser ett särskilt behov av att stärka kollektivtrafikens kapacitet norrut mot Gränby och 
västerut mot Stenhagen. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter många års utredningar är det äntligen dags att påbörja byggandet av spårväg. 
Uppsala är en av landets snabbast växande kommuner och det är glädjande att vi nu tar 
nästa steg för att säkra en attraktiv, hållbar och tillgänglig kollektivtrafik för såväl 
dagens som morgondagens Uppsalabor. 
Vi liberaler vill även betona vikten av rättvist byggande. Det handlar om att säkerställa 
goda arbetsvillkor, transparens, hållbara materialval och att utbyggnaden sker med 
hänsyn till miljö och människors vardag. Alla ska känna sig hemma i framtidens Uppsala 
oavsett bostadsområde eller sätt att ta sig fram. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att spårvägsprojektet är onödigt, omodernt, 
mycket riskfyllt och extremt dyrt. UP säger ja till långa moderna fossilfria bussar och nej 
till spårväg i Uppsala. Det är djupt olyckligt att Region Uppsala, som huvudman för 
kollektivtrafiken i Uppsala, drar på region Uppsalas invånare dessa extrema 
driftskostnader som inte under många år kommer att kunna matchas mot kraftigt ökade 
biljettintäkter. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 97  

Yttrande i kompletterande 
avgränsningssamråd avseende 130 
kilovoltsledning mellan Bemersberg och 
Bredåker 
KSN-2024-01088 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Vattenfall Eldistribution AB i enlighet med ärendets bilaga 
1. 

Sammanfattning 

Vattenfall Eldistribution AB har skickat underlag för kompletterande 
avgränsningssamråd enligt 6 kapitlet 29–32§§ Miljöbalken. Kommunstyrelsen svarade i 
ett tidigare samråd 29 maj 2024, § 150 (bilaga 2). Det är bland annat mot bakgrund av 
det samrådsyttrandet som ett kompletterande samråd nu genomförs, med ytterligare 
ett par alternativa korridorer för förstärkning av regionnätet mellan stationerna 
Bredåker och Bemersberg, norr och nordväst om Uppsala stad.  

Syftet med det kompletterande samrådet är främst att pröva om de nya ledningarna 
kan förläggas på ett sätt som tar hänsyn till pågående detaljplanearbeten i Bälinge och 
Lövstalöt men i övrigt huvudsakligen går i befintlig ledningssträckning. 
Samrådsunderlaget återfinns i bilaga 3. Nästa fas i planeringen är att Vattenfall 
upprättar en miljökonsekvensbeskrivning, bestämmer sig för ett huvudalternativ för 
sträckningen och begär koncession hos Energimarknadsinspektionen som i sin tur 
remitterar förslaget innan beslut tas. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 79 
• Tjänsteskrivelse daterad 28 februari 2025 
• Bilaga 1, förslag till yttrande 
• Bilaga 2, kommunstyrelsens yttrande i det ursprungliga samrådet 
• Bilaga 3, Vattenfall Eldistribution AB:s kompletterande samrådsunderlag 
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Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 98  

Samråd om viktiga vattenfrågor i Norra 
Östersjöns vattendistrikt 
KSN-2024-03310 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Vattenmyndigheten för Norra Östersjöns vattendistrikt 
enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Västmanlands län, som också är Vattenmyndighet för Norra Östersjöns 
vattendistrikt, samråder om viktiga vattenfrågor i Norra Östersjöns vattendistrikt – 
Arbetsprogram med tidplan och översikt över väsentliga frågor inför arbetet med 
förvaltningsplan 2027–2033. Samrådet pågår under sex månader, 1 november 2024–30 
april 2025. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 80 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 februari 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över samråd om Viktiga vatten i Norra Östersjöns 

vattendistrikt. 
• Bilaga 2, Viktiga vattenfrågor i Norra Östersjöns vattendistrikt 

(samrådshandling) 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 99  

Yttrande över betänkandet Ett språkkrav för 
språkutveckling (SOU 2024:78) 
KSN-2025-00085 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till socialdepartementet i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har mottagit betänkandet Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 
2024:78) rörande språkkrav och språkutveckling inom äldreomsorgen.  

Uppsala kommun instämmer i förslagen i sin helhet, men lämnar i yttrandet några 
synpunkter. Uppsala kommun önskar även att remissen hade haft perspektivet för hela 
omsorgen och inte enbart fokuserat på äldreomsorgen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 81 
• Tjänsteskrivelse daterad 3 mars 2025 
• Bilaga 1, yttrande över Ett språkkrav för språkutveckling (SOU 2024:78) 
• Bilaga 3, Protokollsutdrag från Omsorgsnämnden sammanträde den 2025-02-

10  
• Bilaga 3, Protokollsutdrag från Äldrenämndens sammanträde den 2025-02-13  
• Bilaga 4, Ett språkkrav för språkutveckling SOU 2024:78 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att i kommunens yttrande stryka stycket om att språkkraven är för höga för 
servicebiträden. 
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Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna har under åratal arbetat för införandet av språkkrav och åtgärder 
kopplat till detta. Överlag ställer vi oss positiva till betänkandet men menar att 
lagändringen bör formuleras skarpare för att poängtera nämndens ansvar över att 
personal har tillräckliga kunskaper i svenska språket. Vi anser även att betänkandet bör 
framhäva införandet av nationellt språktest vid rekrytering och för befintlig personal, 
samt eventuella omställningsåtgärder som kan bli aktuella.  Vi är även kritiska till att 
Uppsala kommun i yttrandet påpekar att språkkraven är för höga för servicebiträden. 
Vår bedömning är att all personal som i sitt dagliga arbete interagerar med brukare skall 
ha fullgoda språkkunskaper. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att personal inom all omsorgs- och skolverksamhet har en grundläggande 
god kunskap i det svenska språket. Allt annat är oacceptabelt eftersom det leder till stora 
kvalitetsbrister kopplat till både kommunikationen med dem personalen ska hjälpa men 
också i kommunikationen med medarbetare. 
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Utdragsbestyrkande 
 

§ 100  

Yttrande över remiss av Klimat- och 
energistrategi för Uppsala län 
KSN-2025-00483 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Länsstyrelsen i Uppsala i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Länsstyrelsen i Uppsala län har översänt en remissversion av Klimat- och energistrategi 
för Uppsala län till Uppsala kommun för yttrande senast 7 april. Kommunen har 
efterfrågat och fått förlängd svarstid. Strategin är en vägledning för energi- och 
klimatarbetet i länet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 82 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 februari 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över remiss av Klimat- och energistrategi för Uppsala län 
• Bilaga 2, Remissutkast av Klimat- och energistrategi för Uppsala län 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att kommunen i sitt yttrande framhäver behovet av tydligare konsekvensanalyser och 
avvägningar med syfte att förhindra oproportionerlig skada på den offentliga ekonomin, 
privatpersoners levnadsmönster och näringslivets konkurrenskraft. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Strategin saknar en tillräckligt tydlig konsekvensanalys för de föreslagna 
fokusområdena. En betydande andel av dessa förslag riskerar att bli kontraproduktiva. 
Avvägningar bör ständigt göras för att förhindra oproportionerlig skada på 
kommunekonomin eller inskränkningar som påverkar privatpersoner och företag. 
Exempelvis skulle ökad kolinlagring i skog och mark kunna leda till kraftigt negativa 
effekter för hela skogssektorn och även minska utbudet av förnyelsebara produkter på 
marknaden. Vi är även starkt kritiska till initiativ som aktivt nedprioriterar 
förutsättningarna för den bilberoende befolkningen. Eventuella klimatkrav i 
upphandlingar bör även ske utefter ekonomiska avvägningar och med hänsyn till 
påverkan på näringslivets konkurrenskraft. Målet om minskad köttkonsumtion får heller 
inte leda till försämrade utbud inom kommunens bespisningar på exempelvis skolor och 
inom äldreomsorg.  Symbolpolitiska strategidokument tillför inget mervärde utan bör 
ersättas av konkreta handlingsplaner. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att länets viktiga klimat- och energiförsörjningsarbete samordnas så att 
inte dubbelarbete utförs som kostar onödig tid och pengar. Att arbetet med dessa viktiga 
frågor intensifieras och kostnadseffektivt koordineras är av stor betydelse för att regionen 
ska utvecklas socialt-, ekologiskt- och ekonomiskt hållbart. 
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§ 101  

Yttrande över Stockholm stads revidering av 
riktlinjer för projektspecifika och gröna 
parkeringstal 
KSN-2025-00769 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrandet enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har givits tillfälle att svara på remiss angående revidering av riktlinjer 
för projektspecifika och gröna parkeringstal från kommunstyrelsen Stockholms stad, 
diarienummer KS 2024/1429. Förslaget till ny riktlinje ska utgöra grund för stadens 
process att kravställa för mobilitet och parkering för nyproduktion. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 83 
• Tjänsteskrivelse daterad 7 mars 2025 
• Bilaga 1, Yttrande över revidering av riktlinjer för projektspecifika och gröna 

parkeringstal 
• Bilaga 2, Mobilitet och parkering, parkeringsriktlinjer vid nyproduktion 
• Bilaga 2a, Parkeringskarta 
• Bilaga 2b, Utformning av cykelparkering 
• Bilaga 2c, Begreppsförklaring mobilitetsåtgärder  

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att yttrandet skrivs om med syfte av att främja stärkt framkomlighet och 
parkeringsmöjligheter för biltrafikanter. 
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Protokoll 2025-04-08 
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Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är ett bilvänligt parti. Det är viktigt att våra städer planeras med 
syfte att underlätta för framkomlighet och ökade parkeringsmöjligheter. Vi ställer oss 
emot bilfria zoner och onödiga avstängningar eller hinder på vägar och gator. Vid 
nyproduktion är det viktigt att säkerställa krav på goda parkeringsmöjligheter, garage 
eller gatuparkeringar där så är motiverat. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
I förslaget föreslås parkeringstalen för bil bli lägre än tidigare och i centrala delar av 
staden föreslås en maxnorm som begränsar antalet bilparkeringsplatser som 
byggaktörerna får bygga. Vi befarar att de nya riktlinjerna kommer skapa fler problem 
än det löser. Många Uppsalabor besöker eller jobbpendlar till Stockholm, vissa av dessa 
åker bil, bl.a. för att tågen inte alltid går att lita på. Framför allt barnfamiljer, äldre och 
personer med rörelsebegränsningar ser bilen som ett smidigt och pålitligt alternativ. Det 
måste vara enkelt att få ihop livspusslet, och då behövs parkeringar i centrala Stockholm 
och runt innerstaden.  
Tågen behöver gå i tid och vi behöver fyra spår men det måste helt enkelt också vara 
möjligt att åka bil till och från Stockholm - och då behövs det parkeringsplatser. 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
För oss liberaler är det viktigt med en balanserad parkeringspolitik som främjar hållbart 
resande men som samtidigt respekterar människors behov av tillgänglighet, trygghet 
och valfrihet. Parkeringslösningar ska inte bli ett hinder för boende, besökare eller 
näringsliv utan möjliggöra verkliga alternativ utan att inskränka människors frihet att 
välja hur de vill leva sina liv. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket viktigt att kommunen säkerställer att det finns tillräckligt med 
parkeringsplatser för att Uppsalas invånare ska kunna sköta sina liv på ett fungerande 
sätt. Och att hantverkare med flera ska kunna utföra sina uppdrag i stadsmiljö. Innan 
kommunen försämrar möjligheterna till parkeringar i ett kvarter måste det finnas rimliga 
alternativa platser för parkeringar av bilar. Att enbart referera till lediga platser i garage 
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Utdragsbestyrkande 
 

duger inte. Det måste också vara rimliga kostnader på delar av parkeringsutbudet så att 
invånare med svag ekonomi. Kommunen behöver också bättre tillämpa regelverk om hur 
länge en bil får står parkerad i citymiljö så att omsättningen på parkeringarna stimuleras 
och därigenom också bättre svarar upp mot cityhandelns tillgänglighetsbehov. 
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§ 102  

Behörighet att föra talan i mål angående 
detaljplan för del av kvarteret Lindormen, 
Dragarbrunn 3:2, 3:3 och 3:4 
KSN-2025-00970 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till Mark- och miljööverdomstolen i enlighet med ärendets 
bilaga 1.   

Sammanfattning 

Uppsala kommun har av Mark- och miljööverdomstolen förelagts att komma in med 
behörighetshandlingar som visar att kommunens plan- och byggnadsnämnd får 
företräda kommunen.  

Domstolen har ifrågasatt om nämnden får företräda kommunen i ett aktuellt mål där 
kommunen överklagat en dom i mark- och miljödomstolen.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 84 
• Tjänsteskrivelse daterad 21 mars 2025 
• Bilaga 1, yttrande till mark- och miljööverdomstolen 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 103  

Uppdrag att stärka säkerheten i kommunens 
utbildningsmiljöer 
KSN-2025-00565 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra åt kommunledningskontoret att utreda förutsättningar, 
investeringsvolym och kostnader för förstärkningar av skalskydd och andra 
säkerhetslösningar i relevanta verksamhetslokaler i samverkan med 
arbetsmarknads-, utbildnings- samt kultur-, idrotts och fritidsförvaltningen, 

2. att uppdra åt kommunledningskontoret att se över styrningen kring 
säkerhetsfrågor i kommunens utbildningsmiljöer och vid behov föreslå 
justerad eller kompletterande styrning, 

3. att uppdra åt kommunledningskontoret att följa och stödja utbildnings- och 
arbetsmarknadsförvaltningen i arbetet att stärka säkerhetsarbetet och 
beredskapen att hantera allvarliga våldssituationer i sina verksamheter, samt 

4. att arbetet återrapporteras till kommunstyrelsen senast i november 2025. 

Sammanfattning 

Arbetsmarknads- respektive utbildningsnämnden har mot bakgrund av det allvarliga 
våldsdådet i Örebro aktualiserat frågor om att utreda frågor om utökat skalskydd och 
säkerhetslösningar för utbildningslokaler. I samband med respektive nämnds 
sammanträden i februari har de hemställt åt kommunstyrelsen att utreda 
förutsättningar, investeringar och kostnader för sådana insatser. Protokollsutdrag 
biläggs ärendet som bilaga 1 och 2. 

Kommunstyrelsen föreslås mot bakgrund av hemställan ge kommunledningskontoret i 
uppdrag att genomföra en utredning avseende relevanta kompletteringar och 
utökningar av skalskyddet i berörda verksamheters lokaler och andra relevanta 
säkerhetslösningar eller åtgärder kopplade till lokalerna samt tillhörande 
investeringsvolymer och kostnader.  

Vidare föreslås kommunstyrelsen uppdra åt kommunledningskontoret att se över 
kommungemensam styrning inom säkerhetsfrågor för att säkerställa beredskap och 
kompetens att hantera allvarliga våldssituationer. Uppdraget inkluderar styrning kring 
övning, kompetensutveckling och rutiner och ska beakta resultatet av den pågående 
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Utdragsbestyrkande 
 

statliga utredningen skolor mot brott (SOU 2024:17). Kommunledningskontoret 
föreslås också få uppdrag att följa och stödja nämnderna i arbetet att stärka sitt 
säkerhetsarbete och beredskapen att hantera allvarliga våldssituationer i sina 
verksamheter. Arbetet med uppdragen ska återrapporteras till kommunstyrelsen 
senast i november 2025. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 85 
• Tjänsteskrivelse daterad den 28 februari 2025. 
• Bilaga 1, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden, §4, 14 februari 2025. 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden, §15, 6 februari 2025. 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att uppdra till kommunledningskontoret att ta fram en kommun- och 
koncernövergripande riktlinje om hur kameraövervakning och värmekameror och 
material från dessa kan användas i större utsträckning och på fler platser och redovisa 
resultatet till kommunstyrelsen senast september 2025. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
(2) att Uppsala kommun vid framtida om- och nybyggnation av utbildningslokaler inte 
monterar in glasrutor eller glaspartier inomhus i dörrar eller väggar. 
att Uppsala kommun utreder hur man kan utöka antalet trygghetskameror i 
utbildningslokaler för bästa möjliga överblick. 

Erik Pelling (S) yrkar avslag till ändringsyrkandena (1) och (2). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkande (2) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsens avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.  
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 
Det är av ytterst stor vikt att hela kommunen samlas och enas kring viktiga frågor för att 
förbättra tryggheten i våra lärmiljöer. Det är positivt att detta ärende togs fram snabbt 
och med tydliga direktiv för arbetet framåt. Vi har däremot gärna sett att arbetet även 
inkluderade en bredare kamerariktlinje som komplement till de andra åtgärderna som 
beslutades. Vi har i flera ärenden lyft behovet och önskat att kommunen agerat mer 
proaktivt för att möjliggöra för säkrare lokaler och utemiljöer. Insatser som 
värmekameror på skolgårdar efter skoltid och bättre möjlighet att titta på materialet 
från trygghetskameror på skolor är frågor som vi driver sedan tidigare. Det är viktigt 
både för att förebygga och klara upp potentiella brott i skolmiljö. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna har länge verkat för att se över säkerheten i våra 
utbildningsmiljöer. Vi har exempelvis lagt förslag om att begränsa glasrutor och 
glaspartier inomhus i skolbyggnader. Samt att utöka antal trygghetskameror i 
skolbyggnader för bästa möjliga överblick över lokalerna. Förslag som bör beaktas i 
kommunens framtida arbete. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Våra skolor har sämst arbetsmiljö av alla arbetsplatser i Sverige. Det är en oacceptabel 
ordning och vi måste lösa det problemet på många sätt. 
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§ 104  

Revidering av äldreombudsmannens 
instruktion 
KSN-2025-00592 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att under övergripande uppdrag göra följande tillägg: ”Äldreombudsmannen 
ska årligen lämna en översiktlig skriftlig rapport till kommunfullmäktige över 
sina viktigaste iakttagelser under året.”, 

2. att med ändringen ovan revidera instruktion för äldreombudsmannen i 
enlighet med ärendets bilaga 1, samt 

3. att uppdra åt stadsdirektör att säkerställa att instruktionen hålls aktuell och 
vid behov justeras för att säkerställa syftet med befattningen och arbetet kan 
genomföras på ändamålsenligt sätt. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har sedan 2001 haft en särskild befattning och funktion som 
äldreombudsman. Äldreombudsmannen ska verka för att alla äldre i Uppsala ska 
kunna leva ett så självständigt och värdigt liv som möjligt.  

Sedan inrättandet av befattningen har Uppsala kommun som organisation förändrats 
väsentligt och det äldrepolitiska området utvecklats. Som ett led i att stärka Uppsala 
kommunens arbete har befattningen sedan årsskiftet 2024/2025 återförts till 
kommunledningskontoret, i linje med det ursprungliga förslaget till placering. 

För att fortsatt verka för att alla äldre i Uppsala ska kunna leva ett så självständigt och 
värdigt liv som möjligt, i linje med kommunens ambition att vara en äldrevänlig 
kommun, föreslås äldreombudsmannens instruktioner uppdateras. Föreslagna 
justeringar i instruktionen, i bilaga 1 till ärendet, syftar till att aktualisera befattningens 
uppgifter mot bakgrund av förvaltningarnas organisatoriska utveckling men också till 
att främja ett anhörigperspektiv i linje med den politiska inriktningen. 

För att hålla äldreombudsmannens instruktion aktuell föreslås stadsdirektören få 
mandat att göra de justeringar av instruktionen som behövs för att befattningens syfte 
kan upprätthållas på ett ändamålsenligt sätt, i linje med den instruktion 
kommunstyrelsen fastställt. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 86 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 mars 2025. 
• Bilaga 1, förslag till reviderad instruktion för Uppsala kommuns 

äldreombudsman. 
• Bilaga 2, instruktion för Uppsala kommuns äldreombudsman. 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att under rubriken ”Övergripande uppdrag” lägga till följande stycke: 
”Äldreombudsmannen ska alltid ha de äldres bästa och deras intressen som sin 
viktigaste utgångspunkt. Funktionen ska därför vid klagomål och missförhållanden 
från brukare och anhöriga kunna företräda brukarnas intresse gentemot kommunen. 
Detta för att säkerställa att brukarnas anmälningar om brister eller missförhållanden 
alltid följs upp och att ansvar utkrävs vid behov.” 
(2) att under rubriken ”Övergripande uppdrag” sista stycket ändra sista meningen 
enligt följande: ”Ombudet ska vara uppmärksam på kvalitetsbrister, rapportera dem 
vidare till rätt instans för att de ska kunna åtgärdas och följa upp detta.” 
(3) att i andra stycket under rubriken ”Övergripande uppdrag” göra följande tillägg: 
”Dessutom ska äldreombudsmannen genom en aktiv omvärldsbevakning vara 
uppdaterad på ny lagstiftning inom äldreomsorgen, samt kontinuerligt granska 
efterlevnad av lagkrav.” 
(4) att göra följande tillägg under övergripande uppdrag ”Äldreombudsmannen ska 
årligen lämna en översiktlig skriftlig rapport till kommunfullmäktige över sina 
viktigaste iakttagelser under året”. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Ehsan Nasari (C) med fleras yrkande (4). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Ehsan Nasari (C) med fleras yrkanden (1)-(3) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkanden. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Ehsan Nasari (C) med fleras 
yrkande (4). 

Ordföranden finner slutligen att ordföranden bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Centerpartiet, Moderaterna och Kristdemokraterna välkomnar de viktiga förändringar 
som görs av äldreombudsmannens funktion i Uppsala kommun, men efterlyser att 
funktionen förstärks ytterligare till följd av bl.a. skandalerna i hemtjänsten. Att 
äldreombudsmannen återförs till kommunledningskontoret är ett steg i rätt riktning 
för att säkerställa en mer oberoende och effektiv granskning av verksamheterna, mer 
behöver dock göras. 
Vi anser att äldreombudsmannen ska ha en tydligt granskande funktion som står på de 
äldres och deras anhörigas sida. Vid klagomål och anmälningar om missförhållanden 
eller brister från brukare och anhöriga borde äldreombudsmannen kunna företräda 
brukarnas intresse gentemot kommunen för att säkerställa att anmälningar alltid följs 
upp och att ansvar utkrävs av rätt verksamhet. Dessutom föreslog vi att 
äldreombudsmannen ska hålla sig uppdaterad på ny lagstiftning inom 
äldreomsorgsområdet och kontinuerligt granska efterlevnaden av lagkraven i 
kommunens verksamheter. Detta för att säkerställa en löpande oberoende granskning 
av att kvaliteten i äldreomsorgen håller måttet.  
Det är avgörande att alla kan lita på att kommunen ger den vård och trygghet man 
behöver och att man blir bemött med omtanke och respekt, därför måste 
äldreombudsmannens funktion stärkas. Tyvärr fick dessa viktiga förslag inte stöd av en 
majoritet i kommunstyrelsen, därför reserverar vi oss till förmån för våra tre yrkanden 
som skulle ytterligare stärka funktionen. 
Däremot var det positivt att vårt yrkande om en årlig rapport till fullmäktige även 
fortsättningsvis bifölls. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det här är ett viktigt steg mot ett starkare anhörigperspektiv i kommunen. Det ska också 
ses i ljuset av de många åtgärder som nu genomförs för att stärka allt från 
klagomålshantering till anhörigstöd i äldrenämnden. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna tycker att intentionen med äldreombudsmannen är bra. Detta är 
en befattningsform som tillsammans med kommunens träffpunkter skulle kunna 
utvidgas i antal och omfattning med syfte att motverka ofrivillig ensamhet. Att erbjuda 
ett socialt sammanhang för de som efterfrågar det är något som skulle kunna göra stor 
skillnad för många. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna i Uppsala kommun ställer sig bakom uppdateringen av 
äldreombudsmannens instruktion och ser positivt på att funktionen återförs till 
kommunledningskontoret för att stärka dess oberoende och strategiska roll. Det är 
viktigt att äldreombudsmannen fortsatt har ett tydligt uppdrag att möta äldre och deras 
anhöriga i vardagen – inte bara som samverkanspart utan som konkret stöd. Kontakten 
med enskilda ska vara en bärande del av uppdraget eftersom det ger insikter som kan 
driva på förbättringar i kommunens arbete. Vi välkomnar att ett anhörigperspektiv 
tydliggörs men vill samtidigt säkerställa att framtida justeringar av instruktionen inte 
urholkar ombudets uppdrag därför bör förändringar i uppdragets inriktning bör fortsatt 
beslutas politiskt i kommunstyrelsen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Ändringen är helt i linje med Silveravtalet som Utvecklingspartiet demokraterna ingått 
med minoritetsstyret. Inte minst i ljuset av de allvarliga kvalitetsbrister som det senaste 
året lyfts kopplat till äldreomsorgen är det av stor betydelse att det finns en 
Äldreombudsman som tydligt ska stå på de äldres och de äldres anhörigas sida för att 
säkra hög kvalitet i omsorg och vård som kommunen direkt eller indirekt är ansvarig för. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 105  

Remiss av förslag till reviderat program för 
äldrevänlig kommun med tillhörande 
handlingsplan 
KSN-2025-00601 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att under utvecklingsområde 6 (sidan 7 i handlingsplanen) lägga till följande 
indikator: 
Andel i befolkningen I Uppsala kommun som är 65 år eller äldre. 

2. att med ändringen ovan remittera förslag till reviderat program för äldrevänlig 
kommun med tillhörande handlingsplan enligt följebrev i ärendets bilaga 3. 

Sammanfattning 

Äldrenämnden har översänt förslag till reviderat program samt reviderad 
handlingsplan för äldrevänlig kommun till kommunstyrelsen för fortsatt beredning 
inför antagande i kommunfullmäktige. Arbetet har genomförts i enlighet med det 
uppdrag om att revidera programmet och handlingsplanen som kommunfullmäktige 
lämnade till äldrenämnden vid sitt sammanträde den 31 januari 2022 (§17). 

Förslaget till program och handlingsplan är styrdokument som gäller samtliga 
kommunkoncernens nämnder och bolagsstyrelser. Programmet beskriver en samlad 
och långsiktig strategi för kommunens äldrevänliga arbete. Detta görs i linje med 
kommunens åtaganden som medlem i Världshälsoorganisationens (WHO) globala 
nätverk för åldersvänliga städer och samhällen. Handlingsplanen kompletterar 
programmet genom att formulera åtgärder och peka ut ansvariga för ett antal 
prioriterade åtgärder som behöver hanteras på kort sikt. 

Som en del i kommunstyrelsens beredning av ärendet föreslås kommunstyrelsen 
besluta att remittera förslagen till reviderat program respektive handlingsplan till de 
nämnder och bolagsstyrelser i Uppsala kommun som föreslås få ett särskilt ansvar att 
vidta åtgärder i linje med styrningen samt Uppsala pensionärsföreningars 
samarbetsråd (UPS). 

Sista dag för remissinstanserna att inkomma med eventuella synpunkter föreslås 
sättas till den 31 juli 2025. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 87 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 mars 2025. 
• Bilaga 1, Förslag till reviderat program för äldrevänlig kommun. 
• Bilaga 2, Förslag till reviderad handlingsplan för äldrevänlig kommun. 
• Bilaga 3, Följebrev. 
• Bilaga 4, Protokollsutdrag från äldrenämnden den 13 februari 2025, §6. 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att under utvecklingsområde 6 (sidan 7 i handlingsplanen) lägga till följande två 
indikatorer: 
(1) Andel förtroendevalda som är 65 år eller äldre, 
(2) Andel i befolkningen I Uppsala kommun som är 65 år eller äldre. 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) och (2). 

Maria Rosander (SD) yrkar 
(3) att lägga till ett utvecklingsområde med fokus på ”trygghet och transparens” i både 
program och handlingsplan. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande (2). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Therez Almerfors (M) med 
fleras yrkande (2). 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Vi glada att vårt förslag om att få en indikator på andelen i befolkningen i Uppsala 
kommun som är över 65 år blev bifallet. Vi hade även velat att vårt yrkande om en 
indikator om andelen förtroendevalda som är 65 år eller äldre hade fått bifall. Syftet är 
självklart inte att vi anser att kommunen bör föreskriva för de politiska partierna vilka 
förtroendevalda de ska välja. Det är ju kommunen som styrs av politiker och inte tvärtom. 
Men däremot anser vi att det är en viktig information för såväl nämndens politiker som 
andra politiker i kommunen att följa hur många över 65 år som har förtroendeuppdrag. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsala kommun är inte särskilt äldrevänligt eller tryggt i dagsläget. Vi har fortfarande 
inte fått ta del av någon extern utredning av övergreppen i hemtjänsten. Hur ska vi kunna 
förhindra att övergreppen sker igen i det fall organisationen får fortsätta som vanligt. 
Sverigedemokraterna föreslår att programmet och handlingsplanen inkluderar ett 
utvecklingsområde om trygghet och transparens. Tryggheten är så pass viktig så att det 
behöver ta plats som eget/separat utvecklingsområde i programmet och i 
handlingsplanen. Utvecklingsområdet kan samla de åtgärder som berör trygghet i 
gaturummet, samt stöd och rådgivning vid brott riktade mot äldre. Det kan även tillföras 
åtgärder som berör trygghet och säkerhetsrutiner på omsorgsboenden och inom 
hemtjänsten. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 106  

Remiss av förslag till riktlinje för hämta-lämna 
funktionen vid förskolor, skolor och platser 
för idrotts-, kultur- och fritidsverksamhet 
KSN-2024-02034 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att Funktionsrätt Uppsala och UPS (Uppsala Pensionärsföreningars 
samarbetsråd) ska tillskrivas som remissinstanser, samt 

2. att med ändringen ovan remittera förslag till Riktlinje för hämta- och 
lämnafunktion vid förskolor, skolor och platser för idrotts-, kultur- och 
fritidsverksamhet enligt följebrev i bilaga 2. 

Sammanfattning 

Gatu- och samhällsmiljönämnden har i Mål och budget fått uppdrag att tillsammans 
med berörda nämnder och bolag utarbeta riktlinjer för hämta- och lämnafunktion vid 
förskolor, skolor och platser för idrotts-, kultur- och fritidsverksamhet. Detta för att 
med tillräcklig geografisk distans säkerställa trafiksäkerheten för barn som går, cyklar 
och åker kollektivt till dessa verksamheter.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 88 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 mars 2025  
• Bilaga 1, Riktlinje för hämta- och lämnafunktion vid förskolor, skolor och 

platser för idrotts-, kultur- och fritidsverksamhet 
• Bilaga 2, Följebrev 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand 
att återremittera ärendet för att säkerställa att samtliga åtgärder utformas med 
utgångspunkt i platsens unika förutsättningar, såsom fysisk miljö, trafikflöden, 
personalen och målgruppernas behov, samt verksamhetens särskilda karaktär. Platser 
för idrott, kultur och fritid måste definieras för att tydliggöra riktlinjernas omfattning och 
riktlinjerna bör ej omfatta förskolor på grund av målgruppens särskilda behov av 
hämtning/lämning. Skarpa skrivningar avseende avståndskrav från hämta- och 
lämnaplatser placering till skolor och platser för idrotts-, kultur- och fritidsverksamhet, 
såsom 200m avstånd eller 5 minuter gångväg, ska ersättas med en skrivning om att 
avståndet ska anpassas utifrån lokala förutsättningar. Slutligen måste det tydligare 
framgå i riktlinjerna att utformning av dessa zoner ska ta stor hänsyn till personer med 
funktionsnedsättning. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson (C) 
yrkar i andra hand 
(1) att samtliga berörda skolor och föräldraföreningar som påverkas samt Funktionsrätt 
Uppsala, UPS – Uppsala Pensionärsföreningars Samarbetsråd och RF-SISU ska tillskrivas 
som remissinstanser 
(2) att riktlinjerna säkerställer att samtliga åtgärder utformas med utgångspunkt i 
platsens unika förutsättningar, såsom fysisk miljö, trafikflöden, personalen och 
målgruppernas behov, samt verksamhetens särskilda karaktär. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i tredje hand 
avslag till arbetsutskottets förslag. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
(3) att kommunen säkerställer god framkomlighet för bilar till- och från 
hämta/lämnaplatserna. 
(4) att på sida 5 stryka punkt 2 om att hänvisa trafik till befintliga allmänna parkeringar 
längre bort. 
(5) att i riktlinjen tydliggöra att parkeringsplatser inte ska minska i antal utan istället 
ersättas med platser som har ett mer trafiksäkert läge ur ett barnperspektiv. 

Jennie Claesson (L) yrkar att ärendet återremitteras med följande motivering: 
Liberalerna anser att förslaget till riktlinjer för hämta- och lämna funktioner vid skolor 
och fritidsverksamheter behöver omarbetas för att bättre ta hänsyn till de olika 
förutsättningar som råder mellan skolor i stadsmiljö respektive landsbygd. En 
framgångsrik och trafiksäker lösning kräver större flexibilitet eftersom det som fungerar i 
centrala Uppsala kan vara direkt olämpligt i mindre orter eller på landsbygden. Vi yrkar 
därför på återremiss för att förslaget ska kompletteras med tydligare 
anpassningsmöjligheter och exempel på hur olika typer av skolmiljöer kan hanteras. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Linda Eskilsson (MP) yrkar  
(6) att Funktionsrätt Uppsala och UPS (Uppsala Pensionärsföreningars samarbetsråd) 
ska tillskrivas som remissinstanser. 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till Maria Rosanders (SD) yrkande (5). 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först yrkandena om återremiss mot att avgöra ärendet idag och 
finner att kommunstyrelsen beslutar att avgöra ärendet idag. 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkanden (3)-(5) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (19-(2) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkanden. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Linda Eskilssons (MP) 
yrkande (6). 

Ordföranden ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering:  
Förslaget om riktlinjerna för hämta-och lämna funktioner som nu ligger på bordet 
lämnar en hel del att önska och leder till många frågetecken om hur funktionen är tänkt 
fungera i praktiken. Trots att vi delar bilden av att trafiksäkerheten är en central fråga för 
att säkerställa barn och ungas trygghet när de färdas till och från skolan och 
fritidsaktiviteter, krävs en kraftig omarbetning av de föreslagna hämta-och lämna 
funktionerna för att åstadkomma detta.  
En aspekt som saknas i förslaget är föräldraperspektivet. Dels tar man inte hänsyn till 
deras upplevda otrygghet att lämna av sina barn och unga, särskilt förskolebarn, 200m 
ifrån entrén till lokalen och dels underskattar man troligtvis den tid som detta kommer 
att ta av föräldrarna. Tidsaspekten, hur länge man då behöver stå parkerad, innebär 
också att dessa ytor kommer behöva ta väldigt stor plats i anspråk vilket vi inte tycker är 
eftersträvansvärt. 
Centerpartiet, Moderaterna och Kristdemokraterna vill också skapa en trygg och säker 
omgivning runt förskolor, skolor och fritidsaktiviteter för att skydda våra barn och unga. 
Men det måste säkerställas på ett sätt som tar hänsyn till de verkliga förutsättningarna 
som finns och med respekt för människors vardagspussel. Vi ser att skolorna har ett stort 
ansvar i detta men vi ser också gärna att kommunen säkerställer säkra miljöer och 
vägar. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Vi yrkade på att återremittera ärendet för att säkerställa att samtliga åtgärder utformas 
med utgångspunkt i platsens unika förutsättningar, såsom fysisk miljö, trafikflöden, 
personalen och målgruppernas behov, samt verksamhetens särskilda karaktär. Vi ville 
även att platser för idrott, kultur och fritid skulle definieras för att tydliggöra riktlinjernas 
omfattning och att riktlinjerna ej borde omfatta förskolor på grund av målgruppens 
särskilda behov av hämtning/lämning. Vi ville att skarpa skrivningar avseende 
avståndskrav från hämta- och lämnaplatser placering till skolor 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Sverigedemokraterna är ett bilvänligt parti och kommer alltid värna 
landsbygdsbefolkningen som är den mest bilberoende delen av befolkningen. Även de 
som bor utanför stan måste kunna få livspusslet att fungera vid exempelvis skjutsning av 
barn. Samtidigt är det viktigt att värna trafiksäkerheten, som mest vid skolor. Vi är 
övertygade om att det går att finna konstruktiva lösningar som värnar båda 
perspektiven, något som kommunen behöver säkerställa. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna delar ambitionen om att skapa trygga och trafiksäkra miljöer för barn och 
unga vid skolor och fritidsverksamheter. Alla barn har rätt till en trygg skolväg, oavsett 
om de går i skolan i centrala Uppsala eller i en mindre ort på landsbygden. Många skolor 
har idag utmaningar med trafikkaos i anslutning till hämtning och lämning men 
lösningarna måste anpassas efter de olika förutsättningar som råder. Det som fungerar i 
stadsmiljö kan vara direkt olämpligt på landsbygden där kollektivtrafik saknas och bilen 
ofta är det enda realistiska alternativet. 
Förslaget till riktlinje är i grunden bra men behöver omarbetas för att ge skolor och 
verksamheter bättre stöd i att hitta lokalt fungerande lösningar. Vi efterlyser större 
flexibilitet, tydligare anpassningsmöjligheter och praktiska exempel som speglar olika 
typer av skolmiljöer. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
I mina roller som tidigare ordförande för Gatu- och samhällsmiljönämnden samt 
Trafiksäkerhetsrådet har trafikproblemen i anslutning av skolor och fritidsverksamheter 
varit återkommande. Det är mycket viktigt att förbättra trafiksäkerheten vid dessa 
platser där många barn och unga befinner sig. De förslag på trafiksäkerhets- och 
folkhälsofrämjande åtgärder som implementeras måste vara pragmatiska. Det är 
oacceptabelt att implementera en lösning som alla skolor och fritidsplatser ska tillämpa. 
Till exempel måste det vara möjligt att tillämpa olika förbättrande åtgärder på en 
förskola eller skola på landsbygderna jämfört med en i staden. 
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§ 107  

Revidering av riktlinje för arkitekturpriset 
KSN-2025-00609 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta reviderat förslag till riktlinje för arkitekturpriset enligt bilaga 1. 

Sammanfattning 

Uppsala arkitekturpris delas ut varje år sedan 2020. Syftet med priset är att bidra till att 
höja kvaliteten på arkitekturen i Uppsala kommun och att uppmärksamma väl 
genomförda projekt. Riktlinje för priset antogs av kommunstyrelsen 2019 KSN-2019-
2449, §238), bilaga 2. Enligt denna riktlinje ska kommunstyrelsen besluta om 
eventuella revideringar.  

Arkitektur har under senare år debatterats flitigt och engagerar Uppsalaborna. För att 
öka intresset för arkitektur, engagera Uppsalaborna ytterligare i arkitekturpriset samt 
öka dialogen kring vad som är god arkitektur, föreslås att priset med start 2025 avgörs 
genom en omröstning.  

Efter en öppen nominering utser juryn liksom tidigare år ett antal finalister. Det 
slutgiltiga avgörandet av vinnaren föreslås ske genom en publik omröstning på 
Uppsala kommuns webbplats Uppsala.se. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 89 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 mars 2025 
• Bilaga 1, förslag till Riktlinjer för Uppsala kommuns arkitekturpris 
• Bilaga 2, nuvarande Riktlinjer för Uppsala kommuns arkitekturpris  
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Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att både finalister och vinnare skall utses genom publik omröstning. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Uppsalaborna vet bäst själva vad de uppskattar för arkitektur i sin stadsmiljö och 
behöver inte vägledas av kommunpolitiker eller ”experter”. Att utse vinnare genom 
publik omröstning förlorar en del av sitt syfte när en tillsatt jury får göra det första urvalet. 
Tyvärr finns det idag en stor splittring mellan vad arkitekturkåren och vad 
majoritetsbefolkningen tycker är vacker arkitektur. Den modernistiska arkitektur som 
idag lyfts fram som norm är för de flesta betraktare direkt motbjudande när den ställs 
gentemot mer klassiska jämförelseobjekt. Skönhet är inte något relativt, i alla fall inte för 
majoritetsbefolkningen. Det har gjorts många olika undersökningar om detta och 
resultaten är slående, se exempelvis de forskningsunderlag som sammanställts av 
Arkitekturupproret. Att Uppsalaborna ogillar modernistisk arkitektur kommer även visas i 
kommunens publika omröstning i det fall jämförelseobjekten är framtagna på 
Uppsalabornas initiativ. 
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§ 108  

Handlingsplan 2025-2028 för 
Landsbygdsprogram för Uppsala kommun 
KSN-2023-00494 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att bordlägga ärendet 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige beslutade den 27 februari 2024 § 39 att uppdra till 
kommunstyrelsen att revidera Landsbygdsprogram 2017–2023 och Handlingsplan för 
landsbygdsprogram 2022–2023 med särskilt fokus på utvecklingsområdena, och med 
ambitionen att förbättra samarbetet med regionen.  

Ett program och handlingsplan har tagits fram i samarbete mellan 
stadsbyggnadsförvaltningen och förvaltningar och bolag i kommunkoncernen. 
Kommunstyrelsen beslutade den 8 maj 2024 att remittera förslaget till alla nämnder 
och bolag samt till 46 externa aktörer bestående av föreningar, myndigheter och andra 
berörda. Allmänheten har också haft möjlighet att inkomma med synpunkter. 

Landsbygdsprogrammet har beretts i ett separat ärende för beslut i 
kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 90 
• Tjänsteskrivelse daterad 17 december 2024 
• Bilaga 1, Handlingsplan 2025 till 2028 för Landsbygdsprogram för Uppsala 

kommun 
• Bilaga 2, Redogörelse över inkomna remissyttranden 
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Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar att ärendet 
bordläggs. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar i första hand 
att återremittera handlingsplanen för att tillföra mätbara åtgärder och indikatorer om 
bland annat insatser för utökade dialoger, tillgänglighet för personer med 
funktionsnedsättning, pendlarparkeringar, jordbruket, företag som stärker service, 
krisberedskap, lokal livsmedelsproduktion, brukning av mark samt naturbruksprogram 
på kommunens gymnasium. 

Therez Almerfors (M) yrkar i andra hand 
att åtgärderna konkretiseras och blir mer mätbara 
att lägga till en åtgärd som kopplar mot delmålet om robust infrastruktur, som innebär 
prioriteringar för utbyggnad och styrning med företräde för samhällsviktiga 
verksamheter (utvecklingsområde 3), 
att lägga till en åtgärd om att samordna myndighetskontakter inom kommunen för att 
förenkla för företag som främjar service på landsbygden (utvecklingsområde 3), 
att lägga till en åtgärd för att bättre nyttja och förstärka landsbygdens roll i 
krisberedskapen (utvecklingsområde 3) 
att komplettera delmål och åtgärder med tydliga målsättningar för att säkerställa goda 
förutsättningar för landsbygdsföretagens vägtransporter i hela kommunen, så att en 
ökad produktion och leverans av livsmedel, energi och material kan ske 
(utvecklingsområde 4), 
att lägga till en åtgärd för att följa upp antalet ansökningar om förhandsbesked i syfte att 
stimulera exempelvis generationsboenden (utvecklingsområde 4) 
att inte fokusera på ekologisk produktion utan i stället ändra till att skapa så bra 
förutsättningar som möjligt, oavsett produktionsinriktning, för att nå en ökad lokal 
produktion (utvecklingsområde 5), 
att under utvecklingsområde 5 ” Hållbara energilösningar för landsbygderna och 
hållbara lokala livsmedelskedjor” omformulera ”Ökat fokus på lokal och ekologisk 
livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och självförsörjning” till ”Ökat 
fokus på lokal livsmedelsproduktion är viktigt för matsäkerhet, klimat och 
självförsörjning”, 
att mäta andelen lokalproducerade livsmedel (utvecklingsområde 5). 
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Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand 
att handlingsplanen återremitteras i syfte att konkreta och mätbara indikatorer tas fram 
som visar hur Uppsalas landsbygd utvecklas. 
att sådana indikatorer ska spegla hur lantbruksnäringen i Uppsala utvecklas, 
exempelvis: 
- andel åkermark i kommunen 
- andel betesmark 
- andel lokalt kött i kommunens upphandlingar 
- andel lokala grönsaker 
- andel jordbruksföretag i kommunen (enligt SNI-koder) 
- andel gymnasieelever som väljer naturbruksprogrammet 
- antal primärproducenter som samarbetar med företag i green innovation park 

Ehsan Nasari (C) yrkar i andra hand 
att åtgärderna i handlingsplanen skrivs om så att de innehåller mätbara målsättningar 
eller konkreta satsningar som faktiskt kan leda till verklig förändring för en livskraftigare 
landsbygd. 
att under Utvecklingsområde 1 på sid 3 lägga till ordet ”underlätta” i den andra 
meningen, så att meningen lyder enlig följande: ” Kommunen ska stötta, uppmuntra och 
underlätta för engagerade föreningar, lokala företag och individer i alla åldrar som är 
drivande inom lokal utveckling.” 
att lägga till en åtgärd om att bygderådens förutsättningar förstärks genom att 
kommunen i samverkan med bygderåden tar fram lokala utvecklingsplaner enligt den 
modell som Falu kommun tillämpar. Till följd av detta lägga till en indikator om antalet 
framtagna lokala utvecklingsplaner. (Utvecklingsområde 1) 
att under utvecklingsområde 1 lägga till indikatorer om antal genomförda dialoger, 
antal aktiva bygderåd, antal medlemmar i bygderåden, antal aktiviteter i bygderåden 
och ekonomiskt stöd till bygderåd/lokala föreningar i landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 1 lägga till en åtgärd om att kommunen genomför en 
tillgänglighetsanalys som omfattar insatser för äldre och personer med 
funktionsnedsättning i landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 2 lägga till en åtgärd om att öka antalet kulturaktiviteter i 
landsbygdsområden och till följd av detta lägga till en indikator om antalet 
kulturaktiviteter i landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 3 ändra första åtgärden enligt följande: ” Verka för att 
servicepunkterna bibehåller relevans och är tillgängliga för alla kommuninvånare och se 
till att tillskapa minst tre nya servicepunkter.” 
att under utvecklingsområde 3 lägga till indikatorer om handläggningstider för 
tillståndsprocesser i landsbygdsområden, antal servicekategorier i tätorterna och 
befolkningens tillgång till bredband om minst 1 Gbit/s i hemmet och på arbetet 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att det ska finnas minst 15 av 17 
servicekategorier i samtliga tätorter i kommunen i slutet av 2028. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att införa en förenklingsstrategi 
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för regelverk och tillståndsprocesser som berör landsbygdsföretag, för att minska 
byråkratin och korta handläggningstider. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att kommunen ska ta fram en 
strategi för räddningstjänst och krisberedskap på landsbygden, i samverkan med polis 
och räddningstjänst, för att säkerställa en likvärdig trygghet i hela kommunen. 
att utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att kommunen ser över möjligheten att 
införa en kontaktperson eller näringslivslots för att hjälpa landsbygdsföretagare med 
myndighetskontakter och etableringsprocesser. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd där barnperspektivet stärks genom 
att kommunen genomför barnkonsekvensanalyser vid beslut som påverkar skolor, 
fritidsaktiviteter och service för barn och unga på landsbygden. 
att under utvecklingsområde 3 lägga till en åtgärd om att 98,5 procent i Uppsala 
kommun ska ha tillgång till bredband om minst 1 Gbit/s i hemmet och på arbetet. 
att under utvecklingsområde 4 omformulera åtgärden om pendlarparkeringar så att 
kommunen genomför satsningar på att utöka antalet och spridningen av 
pendlarparkeringar. 
att under utvecklingsområde 4 lägga till en åtgärd om att minst 10% av 
parkeringsplatserna på pendlarparkeringarna ska ha laddplatser. 
att under utvecklingsområdet 4 lägga till en åtgärd om det ska tas fram en åtgärdsplan 
för att snabba på ärendehantering och kortare beslutstider inom landsbygdsfrågor, 
särskilt för bygglov och näringslivsrelaterade tillstånd. Till följd av detta lägga till 
indikatorer om relevanta beslutstider. 
att under utvecklingsområde 4 lägga till indikatorer om tätheten av kollektivtrafiksturer 
på kollektivtrafikssträckningarna i landsbygdsområden och antalet bygglov i 
landsbygdsområden. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att kommunen ska stärka stödet 
för lokal livsmedelsproduktion och korta distributionskedjor, inklusive insatser för att öka 
användningen av lokala råvaror i offentliga verksamheter. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att integrera jordbrukets roll som 
en nyckelsektor för livsmedelsberedskap och resiliens i kristider i kommunens planering 
och strategier. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att kommunen utarbetar en 
samordnad strategi för vattenförsörjning och klimatanpassning för landsbygdens 
jordbruk och företag. 
att under utvecklingsområde 5 lägga till en åtgärd om att kommunen verkar för att 
stärka förutsättningarna för Uppsala yrkesgymnasium Jällas naturbruksprogram så att 
den utgör en förebild i länet inom sitt område.  
att under utvecklingsområde 5 lägga till följande indikatorer: andel av brukningsbar 
mark som brukas, antal elever på naturbruksprogrammen på gymnasium i kommunen 
och andel lokala råvaror i kommunal verksamhet. 
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Maria Rosander (SD) yrkar 
att utvecklingsområde fyra ”Varierat bostadsutbud och hållbar mobilitet” ska ersättas av 
två nya utvecklingsområden, nämligen: ”Ett proportionerligt större landsbygdsfokus 
inom kommunens samhällsplanering” samt ”Ökad framkomlighet för en fordonsvänlig 
och tillgänglig landsbygd”. 

Maria Rosander (SD) yrkar också bifall till Therez Almerfors (M) med fleras 
återremissyrkande. 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till Ehsan Nasaris (C) yrkanden 1, 2, 3, 10, 11, 12, 15, 19, 
20, 23. 

Beslutsgång 

Ordföranden frågar kommunstyrelsen om ärendet ska återremitteras, avgöras idag 
eller bordläggas och finner att kommunstyrelsen beslutar att bordlägga ärendet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet.  

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Handlingsplanen har ett alldeles för stort fokus på klimatradikala åtgärder som riskerar 
att avsevärt försämra förutsättningarna på landsbygden genom onödiga fördyringar och 
minskad konkurrenskraft på marknaden. Det saknas även ett tillräckligt fokus på att 
främja privatbilismen och kollektivtrafikens behov av tillgänglighet och mobilitet, 
trafikens framkomlighet måste prioriteras. Bilen är en nödvändighet för boende på 
landsbygden, och för att vi ska få ett ökat boende på landsbygden måste framkomlighet 
för bil och prioriterade pendlarparkeringar finnas med i kommunens planering. 
Avslutningsvis menar vi att det bör tydliggöras att en proportionerligt större del av 
kommunens samhällsplanering och bostadsutbyggnad bör ske på landsbygden och i de 
prioriterade tätorterna, istället för i Uppsala stad. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Kristdemokraterna reserverar sig mot beslutet om bordläggning till förmån för eget 
yrkande om återremiss. 
Lantbruket är basnäringen i Uppsala kommuns landsbygder. Sedan urminnes tider har 
jord och skog och vatten brukats av befolkningen för att trygga livsmedelproduktion och 
andra förnödenheter för livets nödtorft. Vi behöver slå vakt om Uppsala historiska roll 
som en stad på slätten, som är omgiven av Sveriges bördigaste jordar. 
Det talas väldigt lite i handlingsplanen om hur kommunen ska stödja och utveckla 
lantbruket och tillhörande näringar. Vi ska absolut stötta de som bor på landsbygden 
genom god tillgång till kultur, kommunikationer, arbetstillfällen och servicepunkter, men 
vi kan inte bortse från grundläggande indikatorer som borde vara centrala i en 
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handlingsplan för utveckling av landsbygden. 
Vi yrkade på att sådana indikatorer skulle tas fram redan när landsbygdsprogrammet 
antogs i kommunfullmäktige och på kommunstyrelsen yrkade vi att ärendet skulle 
återremitteras så att detta kunde gå att få in. Då yrkandet om återremiss inte bifölls, utan 
ärendet bara bordlades reserverar vi oss. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet anser att handlingsplanen för Uppsalas landsbygder behöver innehålla 
mätbara målsättningar och konkreta satsningar för att leda till verklig förändring. För att 
stärka landsbygdens utveckling föreslår vi att kommunen underlättar för lokala 
föreningar och företag, tar fram lokala utvecklingsplaner i samverkan med bygderåden, 
och genomför tillgänglighetsanalyser för äldre och personer med funktionsnedsättning. 
Vi vill också se fler kulturaktiviteter i landsbygdsområden, förbättrad service och 
bredbandstillgång, samt en förenklingsstrategi för regelverk och tillståndsprocesser. 
Dessutom föreslår vi att kommunen stärker stödet för lokal livsmedelsproduktion och 
integrerar jordbrukets roll i kommunens planering. 
Vi är därför glada över att frågan bordlades så att andra partier får möjligheten att se 
över vilka förslag de kan gå till mötes. På detta sätt kan vi tillsammans göra 
förutsättningarna för Uppsala som Sveriges bästa landsbygdskommun verkliga och på 
riktigt förbättra livet för dem som bor och verkar på landsbygder. 
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§ 109  

Handlingsplan till kulturpolitiskt program 
2025-2028 
KSN-2024-01940 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anta handlingsplan till kulturpolitiskt program för år 2025–2028, i enlighet 
med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kulturpolitiskt program, samt tillhörande handlingsplan, styr och tydliggör mål och 
inriktning för Uppsala kommuns kulturpolitik och synliggör kommunens 
ambitionsnivå inom kulturområdet.  

I samband med uppföljningen av program och planer år 2022 beslutade 
kommunfullmäktige, 27 februari 2023 § 39, att uppdra till kulturnämnden att ta fram 
en ny handlingsplan till kulturpolitiskt program för perioden efter år 2023.  

Arbete med att revidera och ta fram förslag på en ny handlingsplan skedde under våren 
2024. Förslag till handlingsplan till kulturpolitiskt program för år 2025–2028 beslutades 
av kulturnämnden i augusti 2024, och överlämnades till kommunstyrelsen. 
Kommunstyrelsen kompletterade sedan handlingsplanen och sände ut den på remiss 
till berörda nämnder och bolag inom kommunkoncernen under hösten.  

Efter remissomgången föreligger ett slutgiltigt förslag till handlingsplan till 
kulturpolitiskt program för år 2025–2028. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 91 
• Tjänsteskrivelse daterad den 20 januari 2025 
• Bilaga 1, Handlingsplan till kulturpolitiskt program för år 2025–2028 
• Bilaga 2, Remissammanställning, handlingsplan till kulturpolitiskt program 

2025–2028  
• Bilaga 3, Remissversion av handlingsplanen med spårade ändringar 
• Bilaga 4, Kulturpolitiskt program för Uppsala kommun 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att under målområde 3 på ett bättre sätt framhäva näringslivets roll i kulturlivet och 
inkludera näringsidkare inom kultursektorn. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
att lägga till ett nytt målområde med rubriken ”Ett breddat och ekonomiskt robust 
kulturliv” med syfte att främja en mer efterfrågestyrd, oberoende och självfinansierad 
kultursektor. 

Jennie Claesson (L) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag och 
avslag till Maria Rosanders (SD) yrkande 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Maria Rosanders (SD) yrkande mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Uppsala har och ska ha ett rikt kulturliv. Många av de som bidrar till Uppsalas kulturliv är 
näringsidkare som genom sin verksamhet bl.a. skapar fantastiska kulturupplevelser för 
Uppsalaborna. De är en viktig del och får inte glömmas bort i kommunens styrdokument, 
därför hade vi velat se att deras roll tydligare skulle framhävts i handlingsplanen. Vi 
reserverar oss till förmån för vårt yrkande att under målområde 4 på ett bättre sätt 
framhäva näringslivets roll i kulturlivet och inkludera näringsidkare inom kultursektorn 
och inkludera detta i åtgärd 3.9. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Ett alldeles för stort bidragsberoende är i grunden inte bra för det fria kulturlivet. 
Kommunens mycket generösa finansiering av konstinköp och bidrag till föreningslivet 
riskerar att leda till att en större del av utsatta medel går till svällande byråkratier, 
anställningar och konst som inte efterfrågas av Uppsalaborna. Att öka 
självfinansieringsgraden inom kultursektorn skulle göra kulturen till en mer robust och 
livskraftig del av samhällslivet. Genom att exempelvis söka extern finansiering från det 
privata kommer kulturen inte stå eller falla av kommunekonomin. Ökat fokus på 
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egenintäkter ger även ekonomiska muskler för att höja kvalité och utbud. Det leder även 
till att kulturen minskar sin beroendeställning gentemot politiken och öppnar upp för 
ökad konkurrens. Genom att bredda och forma kulturutbudet utefter faktisk efterfrågan 
kommer kulturintresset och betalningsviljan hos befolkningen och det privata att öka. 
Starkare marknadskrafter kan stimulera till ett mer aktivt kulturliv i samhället. Kultur är 
en nödvändig del av människans tillvaro, den faller inte på grund av minskat 
bidragsberoende.  

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kultur ska vara till för alla i hela Uppsala. Handlingsplanens breda anslag är bra men vi 
liberaler vill understryka vikten av att kulturpolitiken inte fastnar i fina formuleringar 
utan leder till verklig delaktighet, inte minst för barn, ungdomar och personer som står 
långt från kulturlivet idag. Vi saknar skarpa insatser för att stärka kulturen på 
landsbygden och ytterområdena och efterlyser tydligare åtgärder för att fler lokalt drivna 
initiativ ska få plats och stöd. En levande kulturkommun kräver inte bara visioner utan 
handling, öppenhet och frihet att skapa på egna villkor. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är mycket viktigt att det kulturpolitiska programmet och där till kopplad 
handlingsplan inkluderar kommunens näringspolitiska ambitioner. Ett brett kulturutbud 
spelar en huvudroll för att Uppsala kommun ska behålla och attrahera den talang som 
våra universitet och spetsföretag efterfrågar. Ett brett kulturutbud spelar också en 
huvudroll för att vår besöksnäring ska stärkas. 
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§ 110  

Pedagogiskt pris inom kultur- och musikskola 
KSN-2025-00715 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inrätta ett pedagogiskt pris inom kultur- och musikskolan i enlighet med 
riktlinjer för priset i ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kulturnämnden har beslutat inrätta ett pris till pedagog i kulturskolan efter modell av 
utbildningsnämndens och arbetsmarknadsnämndens pedagogiska priser för lärare 
inom de olika skolformerna. 

Enligt kommunfullmäktiges Riktlinje för premiering och prisutdelning i Uppsala 
kommun fattar kommunstyrelsen beslut om att inrätta priser i kommunen. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 92 
• Tjänsteskrivelse daterad den 3 mars 2025 
• Bilaga 1, Riktlinje för pris till pedagog inom kultur- och musikskola 
• Bilaga 2, Kulturnämndens beslut 13 februari 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 111  

Styrel planeringsomgång 4 
KSN-2025-00754 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna principerna för aktualisering av befintligt underlag för styrel i 
enlighet med föredragningen, samt 

2. att delegera till Trygghets- och hållbarhetsdirektör att revidera befintligt 
underlag enligt principerna och överlämna det till länsstyrelsen i Uppsala län. 

Sammanfattning 

Styrel är en nationell planeringsprocess där offentliga aktörer och elnätsföretag tar 
fram underlag för att prioritera samhällsviktiga elanvändare för elförsörjning. 
Energimyndigheten ansvarar för att ta initiativ till varje ny planeringsomgång. Uppsala 
kommun lämnade 2023 in sitt underlag till processen för omgång 3. Inför 
planeringsomgång 4 behöver kommunen uppdatera underlaget från omgång 3. 
Revideringarna består av mindre aktualiseringar och därför föreslås att fastställande 
och överlämnande delegeras till kommunens Trygghets- och hållbarhetsdirektör. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 93 
• Tjänsteskrivelse daterad 5 mars 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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§ 112  

En mer robust valorganisation i Uppsala 
kommun 
KSN-2025-00728 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att inrätta ett permanent valkansli inom kommunledningskontoret, samt 
2. att uppdra åt kommunledningskontoret att utarbeta en modell för 

resurssättning och samordning för valens genomförande. 

Sammanfattning 

Kommunledningskontoret är tjänstemannastöd till kommunstyrelsen och 
valnämnden. Inför ett kommande val har valnämndens kansli (valkansliet) successivt 
byggts upp i form av en tillfällig projektorganisation inom kommunledningskontoret, 
vilket medfört att kompetens och kunskap gått förlorad mellan valen. 

Ett permanent valkansli skulle behöva inrättas inom kommunledningskontoret. 
Bevarad kompetens ger ett mer kvalitetssäkrat och effektivt genomförande. Det ger 
möjlighet att driva utveckling mellan och inför valens genomförande. Det ger även 
ökad beredskap att genomföra eventuella extraval.  

Kommunstyrelsen föreslås inrätta ett permanent valkansli bestående av tre 
heltidstjänster inom kommunledningskontoret. Ett valkansli som är bemannat även 
under mellanvalsåren skapar kontinuitet, förutsägbarhet och en mer robust 
valorganisation. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 94 
• Tjänsteskrivelse daterad 10 mars 2025 
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Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand 
(1) att den strategiska valbemanningen ska lösas utan att utöka bemanningen på 
kommunledningskontoret. 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand 
avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (1) mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller förslaget. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
Att våra allmänna val går rätt och smidigt till är otroligt viktigt. Det är viktigt för 
demokratin och förtroendet för denna. Däremot ställer vi oss skeptiska till att anställda 
fler personer är rätt väg att gå. Det kommer alltid att vara personalomsättning där 
erfarenheter förloras. Då är det viktigt att ha strukturer och nedskriven kunskap för att 
kunna hantera detta. Genom att tillsätta dessa extra tjänster går det inte att garantera 
att kunskapen stannar hos kommunen från val till val. Det går att lösa genom att 
omprioritera de resurser som finns idag och säkerställa att styrning och struktur finns för 
de att ta vid när valperioderna närmar sig.  
Våra partier vill inte utöka antalet medarbetare på kommunledningskontoret utan 
snarare effektivisera verksamheten och detta ärende går mot den inriktningen. Därför 
ville vi i första hand att valbemanningen ska tillsättas inom befintlig organisation.  
Kostnader och ansvar för att genomföra allmänna val bör tydligare kopplas till 
valnämnden i budgetarbetet. 

Särskilda yttranden 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Att genomföra val med hög kvalitet, rättssäkerhet och tillgänglighet är en grundpelare i 
vår demokrati. Därför ser vi positivt på att Uppsala får ett permanent valkansli som 
bevarar kompetens och stärker beredskapen även mellan valen. För att 
valorganisationen ska fungera optimalt krävs också att den modell som nu ska tas fram 
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bygger på öppenhet, tydlig ansvarsfördelning och god samverkan med partierna för en 
stark, trovärdig och inkluderande demokrati. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att på många sätt stärka vår lokala demokrati. Arbetet med att 
implementera och interagera med Stadsdels- och bygderåden bidrar starkt till att 
kommunens demokratiska arbete förstärks. Folkomröstningen 2024 var ett steg i rätt 
riktning då Utvecklingspartiet demokraterna anser att vi ska gå i en schweizisk riktning 
och regelbundet genomföra rådgivande folkomröstningar där politiken i kampanjform 
tvingas argumentera för det alternativ de förespråkar och invånarna får en chans att 
välja alternativ i ett skarpt val. Redan idag finns tekniskt stöd för att genomföra dessa 
regelbundna val digitalt. 
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§ 113  

Årsredovisning för kommunstyrelsen 2024 
KSN-2025-00141 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna årsredovisning 2024 för kommunstyrelsen, samt 
2. att godkänna uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och 

styrelser, enligt ärendets bilaga 2 
3. att godkänna kommunstyrelsens sammanställda analys inför Uppsala 

kommuns årsredovisning enligt ärendets bilaga 3 

Sammanfattning 

I årsredovisningen ska kommunstyrelsen kommentera det ekonomiska utfallet i 
förhållande till kommunfullmäktiges budget samt rapportera status för arbetet med 
fokusmål och uppdrag. Handlingen omfattar även kommunstyrelsens investerings-och 
exploateringsverksamhet. Ärendet omfattar även uppföljning av kommunstyrelsens 
uppdrag till andra nämnder och styrelser. 

Kommunstyrelsen upphandlar tjänster inom städ och skogsförvaltning. Dessa följs upp 
i årsredovisningen enligt riktlinje för kontroll och uppföljning av privata utförare.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 95 
• Tjänsteskrivelse daterad 8 april 2025 
• Bilaga 1. Årsredovisning 2024 för kommunstyrelsen 
• Bilaga 2. Uppföljning av kommunstyrelsens uppdrag till nämnder och styrelser 
• Bilaga 3. Kommunstyrelsens sammanställda analys inför Uppsala kommuns 

årsredovisning 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Moderaterna la fram ett eget förslag till mål och budget 2024, med nödvändiga 
prioriteringar för ett tryggare, grönare och friare Uppsala. Om vårt förslag till mål och 
budget hade gått igenom hade årsredovisningen sett annorlunda ut. Vi ser stora 
möjligheter till en högre effektivitet och tydligare prioriteringar för en ansvarsfull 
hantering av skattebetalarnas pengar.  
Kommunens verksamheter ska bedrivas effektivt, med uppsalabon i centrum och 
genom värnande av de skattemedel jobben har genererat. Klarar kommunen inte av 
sina kärnuppgifter spelar det ingen roll för invånarna hur bra all annan verksamhet är.  
Att 20 uppdrag inte går enligt plan och att kommunstyrelsen gör ett mycket stort 
underskott visar att det krävs ett nytt ansvarstagande ledarskap i kommunen. 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet har granskat kommunstyrelsens årsredovisning för 2024 och konstaterar 
att ekonomin inte har hållits inom de uppsatta ramarna. Kommunstyrelsens resultat 
visar ett underskott på 112 miljoner kronor, vilket är en betydande negativ avvikelse 
jämfört med budgeten. En del av de inplanerade ledningsflyttarna under 2024 har 
dessutom skjutits fram, annars hade budgetunderskottet varit ännu större. Detta är en 
oroväckande utveckling. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Med Sverigedemokraternas budget hade årsredovisning varit betydligt mer 
tillfredställande. Med vår budget hade kommunen prioriterat välfärdens kärna. Vi hade 
upprätthållit en god kvalité inom välfärden samtidigt som slöseri inom mindre viktigare 
områden minimerats. Uppsala hade fått rekordstora satsningar inom trygghet och skola. 
Vi hade sparat in på den kommunala kultursektorn, den politiska organisationen och 
invandringspolitiken. Vi föreslog även att bygga ut Uppsala varsamt istället för att 
överexploatera de sydöstra stadsdelarna. Allt detta skulle möjliggöra ett tryggt 
välfärdssamhälle med stabila finanser. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kristdemokraterna hade ett eget förslag till mål och budget för 2024. Hade det gått 
igenom hade kärnverksamheten prioriterats och den kommunala administrationen 
minskats. Kommunstyrelsen har ansvar för en stor mängd upphandlingar som inte alls 
har samma transparens och politisk förankring som i andra nämnder. Det finns också ett 
stort antal fastigheter som förvaltas av kommunstyrelsen, även här behöver 
transparensen bli bättre. Samt personalansvaret som inte tas på allvar på det sätt som 
det borde. 

  



Sida 57 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna la fram ett eget förslag till mål- och budget som sätter skolan, tryggheten och 
friheten främst. Vi tror på ett Uppsala där varje barn får lyckas i skolan, där fler vuxna går 
från bidrag till arbete och där alla ges möjligheten att forma sitt liv – oavsett bakgrund. 
Tyvärr visar årsredovisningen för 2024 att många viktiga uppdrag inte har genomförts 
och att flera centrala mål inte nåtts. Det hade kunnat se annorlunda ut. 
Med Liberalernas politik hade fler barn fått det stöd de behöver i tid, fler elever kunnat 
utvecklas i en trygg skolmiljö och fler Uppsalabor fått möjlighet att stå på egna ben. Vi vill 
att kommunen ska vara en partner till företagare, en motor för integration och en garant 
för hög kvalitet i välfärden – oavsett om den bedrivs i offentlig eller privat regi. 
Vår väg framåt är tydlig: alla barn ska lyckas i skolan, starkare sociala insatser, 
förbättrad äldreomsorg och ett företagsklimat i framkant. Med rätt prioriteringar kan 
Uppsala bli Sveriges bästa kommun att växa upp, åldras och drömma stort i. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Kommunstyrelsen behöver växla upp sitt effektiviserings- och produktivitetsfrämjande 
arbete kopplat till kommunledningskontoret. Mindre resurser måste prioriteras för 
”strategiskt” arbete och ständiga utvecklingar av övergripande dokument. De resurser 
som frigörs ska med fördel omfördelas till kärnverksamheterna skola, vård och omsorg. 
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§ 114  

Årsbokslut och årsredovisning Uppsala 
kommunkoncern 2024 
KSN-2024-03135 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna årsredovisning för 2024 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

2. att anmäla fördjupad uppföljning av kommunfullmäktiges fokusmål, uppdrag 
och indikatorer samt nationella nyckeltal för agenda 2030 till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 2,  

3. att anmäla fördjupad redovisning av verksamhet i förvaltningsform och 
bolagsform till kommunfullmäktige enligt bilaga 3,  

4. att anmäla redovisning av den interna kontrollen till kommunfullmäktige 
enligt bilaga 4,  

5. att anmäla Uppsala Stadshus AB:s årsredovisning 2024 till 
kommunfullmäktige enligt bilaga 5, 

6. att anmäla de största investeringsprojekten till kommunfullmäktige enligt 
bilaga 6,  

7. att anmäla pågående exploatering enligt bilaga 7, 
8. att anmäla rapportering av kommunkoncernens synpunktshantering till 

kommunfullmäktige enligt bilaga 8, samt 
9. att anmäla verksamheternas åtgärder kopplade till uppdrag 1 till 

kommunfullmäktige enligt bilaga 9. 

Sammanfattning 

Verksamhetsåret 2024 presenteras i bifogad årsredovisning. Uppsala kommunkoncern 
förverkligar kommunfullmäktiges intentioner inom ramen för de ekonomiska 
förutsättningarna. Koncernen uppfyller kommunfullmäktiges långsiktiga finansiella 
mål och bedöms ha en god ekonomisk hushållning. Koncernen strävar efter att skapa 
ännu mer värde per insatt krona för att ge goda förutsättningar för kommunens 
invånare, företag och organisationer. 
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Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 96 
• Tjänsteskrivelse daterad 18 mars 2025 
• Bilaga 1 Årsbokslut och årsredovisning 2024 
• Bilaga 2 Uppföljning av kommunfullmäktiges uppdrag och indikatorer, samt 

nationella nyckeltal för Agenda 2030  
• Bilaga 3 Verksamhet i förvaltningsform och bolagsform 
• Bilaga 4 Redovisning av intern kontroll 2024 
• Bilaga 5 Uppsala Stadshus AB:s årsredovisning 2024 
• Bilaga 6 Större investeringsprojekt 2024 
• Bilaga 7 Pågående exploatering 2024 
• Bilaga 8 Rapportering av kommunkoncernens synpunktshantering 
• Bilaga 9 Verksamheternas åtgärder kopplade till uppdrag 1 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala ska vara en trygg och attraktiv kommun att leva, bo och verka i. Det ska alltid 
löna sig att jobba och fler ska ha ett jobb att gå till. Det ekonomiska läget med ränte- och 
kostnadsutvecklingar ställde höga krav på god ekonomisk hushållning och ansvar för 
Uppsalabornas skattepengar. I vårt förslag till mål och budget gjorde vi nödvändiga 
prioriteringar för ett tryggare, grönare, friare Uppsala.   
Moderaterna la fram en budget med ett resultat om 1,8 procent och satsar mer på skolan 
samtidigt som vi föreslog sänkt skatten så att det alltid lönar sig mer att jobba. Alla som 
varje dag går till jobbet borde få behålla mer av sina egna intjänade pengar. Det är 
bättre att de som jobbar blir fler, än att de som redan jobbar betalar mer. Det är så vi 
skapar välfärd. Uppsalabornas plånböcker ska inte vara Socialdemokraternas 
bankomat med fria uttag.  
Vårt förslag till Mål och budget för 2024 syftade till att återställa tryggheten i Uppsala, 
intensifiera det brottsförebyggandet arbetet, prioritera skolan och skapa möjligheter för 
trivsamma boendemiljöer, en landsbygd som utvecklas och möjliggör det goda livet. 
Kommunen ska inte vara överallt, men stark där den behövs som mest. Alla Uppsalabor 
ska känna sig trygga i sin kontakt med välfärden och valfriheten ska värnas inom såväl 
skolan som omsorgen. Med ett moderatlett styre hade vi fått en kommun som bättre 
skapar förutsättningar för ett tryggare, grönare och friare Uppsala. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Ehsan Nasari (C) lämnar följande särskilda yttrande: 
Centerpartiet noterar i årsredovisningen för Uppsala kommun 2024 en fortsatt negativ 
trend med en allt högre upplåningsgrad och, trots den relativt höga kommunalskatten, 
ett vikande ekonomiskt resultat. Under året har dessutom flera stora avvikelser uppstått. 
Skandalen inom hemtjänsten avslöjade stora brister i kvalitet och styrning inom 
kommunens vård- och omsorgsverksamhet som haft katastrofala konsekvenser för flera 
brukare. Dessutom har Uppsala stadsteater redovisat ett stort underskott på 36 miljoner 
kronor utanför sin budgetram, på grund av allvarligt bristande ekonomistyrning. Detta är 
bara några av de brister i kommunens styrning som visar på behovet av en mer 
professionell organisation som fokuserar på kärnverksamheten i enlighet med 
Centerpartiets budget. 
I vår budget för 2024 lyfte vi i Centerpartiet att kommunens verksamhet behöver 
effektiviseras bland annat genom fler satsningar på digitalisering. Vi menar att det är 
avgörande att kommunen framgent fokuserar tydligt på kärnverksamheterna och 
minska resurser till onödig administration och projekt som inte faller inom ordinarie 
verksamhet. 
Sammanfattningsvis anser Centerpartiet att flera av de föreslagna åtgärderna och 
prioriteringarna i vårt budgetförslag hade kunnat förebygga flera av de underskott och 
ekonomiska problem som redovisades i kommunstyrelsens årsredovisning för 2024. Vi 
anser att det behövs ett starkare fokus på kvaliteten i välfärden, mer proaktiva sociala 
insatser, en ökad takt i effektivisering och digitalisering samt en kraftig minskad 
administration. 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
De kanske mest anmärkningsvärda händelserna under året är de fasansfulla 
övergreppen inom hemtjänsten och de uppkomna underskotten om 36 miljoner hos 
Uppsala stadsteater AB. Styret missköter kommunkoncernen till den grad att 
verksamheter havererar. När missförhållanden sedan uppmärksammas tar man inte 
ansvar, agerar försent och utan tillräckliga strukturförändringar. I de 
granskningsrapporter som gjorts av båda fallen är det tydligt att den politiska ledningen 
inte levt upp till fastställda förväntningar och därmed varit en bidragande orsak till att 
missförhållandena uppstått och fått fortgå. Man lägger sedan locket på och vi har 
fortfarande inte fått ta del av någon externa eller oberoende utredning för att genomlysa 
problematiken. Inga politiker har behövt avgå trots uppmaningar från oppositionen. 
Sverigedemokraterna är tydliga, Uppsala behöver en ny ledning. 

Jonas Segersam (KD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Vi hade en egen mål och budget för kommunen 2024, och med den hade prioriteringarna 
sett helt annorlunda ut. Framförallt hade den kostnadsdrivande spårvägsplaneringen 
och investeringen inte kommit till stånd, utan i stället hade medlen prioriterats till 
kommunens kärnverksamhet, vård och omsorg, utbildning och god service till 
medborgarna. Vi behöver sänka skatteuttaget och säkerställa kommunens ekonomi för 
framtiden, i stället som denna årsredovisning speglar hur ekonomin urholkas. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Jennie Claesson (L) lämnar följande särskilda yttrande: 
Liberalerna la fram ett eget förslag till mål- och budget som sätter skolan, tryggheten och 
friheten främst. Vi tror på ett Uppsala där varje barn får lyckas i skolan, där fler vuxna går 
från bidrag till arbete och där alla ges möjligheten att forma sitt liv – oavsett bakgrund. 
Tyvärr visar årsredovisningen för 2024 att många viktiga uppdrag inte har genomförts 
och att flera centrala mål inte nåtts. Det hade kunnat se annorlunda ut. 
Med Liberalernas politik hade fler barn fått det stöd de behöver i tid, fler elever kunnat 
utvecklas i en trygg skolmiljö och fler Uppsalabor fått möjlighet att stå på egna ben. Vi vill 
att kommunen ska vara en partner till företagare, en motor för integration och en garant 
för hög kvalitet i välfärden – oavsett om den bedrivs i offentlig eller privat regi. 
Vår väg framåt är tydlig: alla barn ska lyckas i skolan, starkare sociala insatser, 
förbättrad äldreomsorg och ett företagsklimat i framkant. Med rätt prioriteringar kan 
Uppsala bli Sveriges bästa kommun att växa upp, åldras och drömma stort i. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 115  

Redovisning av motioner som inte slutgiltigt 
behandlats av fullmäktige 2025 
KSN-2025-00777 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna redovisningen av motioner som inte slutgiltigt behandlats per 
den 31 mars 2025. 

Sammanfattning 

I kommunfullmäktiges arbetsordning §12 anges att kommunstyrelsen under april 
månad varje år ska lämna en redovisning till kommunfullmäktige över motioner som 
kommit in till fullmäktige till och med året dessförinnan och som inte slutgiltigt 
behandlats av fullmäktige.  

Kommunledningskontoret har tagit fram en sammanställning över motioner som inte 
är slutgiltigt behandlade av kommunfullmäktige per den 31 mars 2025. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 97 
• Tjänsteskrivelse daterad 27 mars 2025 
• Bilaga, Sammanställning över motioner som inte slutgiltigt behandlats av 

fullmäktige 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
att motionsberedningen prioriteras inom kommunstyrelsens förvaltning för snabbare 
hantering. 

  



Sida 63 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer först Therez Almerfors (M) med fleras yrkande mot avslag och 
finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) och (KD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: 
En skyndsam och pålitlig motionsbehandling är ett hygienkrav för den demokratiska 
processen. Tyvärr har beredningen av flertalet motioner dragit ut på tiden på ett 
oförsvarligt sätt och åter igen givit skäl för Uppsalas föga smickrande epitet som 
långbänkarnas stad. Vissa motioner har däremot lyckats hamna i gräddfiler eller 
strategiska snabbspår där det hanterats föredömligt skyndsamt. En motionsbehandling 
som på det viset plockar russinen ur kakan utifrån vad som ger styret taktiska fördelar 
ämnar inte att ingjuta förtroende för våra demokratiska institutioner, snarare tvärt om. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Det är viktigt att oppositionens arbete tas på stort allvar. En indikator på att de styrande 
tar oppositionens viktiga arbete på allvar är att handläggningen av motioner sker 
skyndsamt. För att klara det när det finns en aktiv opposition utan att dränera 
kärnverksamheterna på tid som behövs i det operativa arbetet anser jag att fullmäktiges 
presidium och kommunledningskontoret bättre behöver sammankoppla motioner som 
med fördel kan besvaras i ett sammanhang. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 116  

Revisorsrapport i enlighet med 7§ Lag 
(2005:590) om insyn i vissa finansiella 
förbindelser m.m. 
KSN-2025-00573 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att godkänna revisorsrapporterna för Uppsalahem AB, Uppsala kommun 
skolfastigheter AB, Uppsala vatten och avfall AB samt Uppsala kommun arenor 
och fastigheter AB enligt ärendets bilaga 1–4. 

Sammanfattning 

Lagen (2005:590) om insyn i vissa finansiella förbindelser trädde i kraft 2006 i syfte att 
implementera transparensdirektivet för att motverka otillbörlig konkurrens genom 
otillåtna stöd.   

Lagen ställer krav på öppen och separat redovisning i offentliga bolag där staten, 
kommuner eller landsting har ett direkt eller indirekt dominerande inflytande genom 
ägande, finansiell medverkan eller genom de regler som gäller för bolaget. Bolag som 
har en nettoomsättning överstigande 40 miljoner euro omfattas av denna lag. I 
stadshuskoncernen berörs Uppsalahem AB, Uppsala kommun skolfastigheter AB, 
Uppsala vatten och avfall AB och Uppsala kommun arenor och fastigheter AB.  

Bolagets revisor ska för varje räkenskapsår granska om redovisningen fullgjorts i 
enlighet med bestämmelserna i denna lag.  
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 98 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 februari 2025 
• Bilaga 1, Uppsalahem AB:s redovisning samt revisionsrapport 
• Bilaga 2, Uppsala kommun skolfastigheter AB:s redovisning och 

revisionsrapport 
• Bilaga 3, Uppsala vatten och avfall AB:s redovisning och revisionsrapport 
• Bilaga 4, Uppsala kommun arenor och fastigheter AB:s redovisning och 

revisionsrapport 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 117  

Svar på motion om familjerådgivning från 
Lisen Burmeister (SD) 
KSN-2023-01387 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion att den kommunala familjerådgivningen ska 
säkerställa att prioriteringsordningen alltid ger barnfamiljer förtur till rådgivningen 
samt att familjerådgivning till familjer/personer utan barn ska ges tid i mån av plats 
efter att alla med barn inkluderade i familjen erbjudits tid inom 2 veckor. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 99 
• Tjänsteskrivelse daterad 24 februari 2025 
• Bilaga 1, Motion om familjerådgivning från Lisen Burmeister (SD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 12 februari 2025 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Eftersom situationen förbättras avsevärt sedan motionen lämnades i så är det rimligt att 
besvara motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 118  

Svar på motion om att implementera digital 
teknik i bygglovshanteringen från Markus 
Lagerquist (M) 
KSN-2023-03220 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Markus Lagerquist (M) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 6–7 november 2023 att automatiserade beslut i enklare 
lov- anmälnings- och tillståndsärenden införs.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 100 
• Tjänsteskrivelse daterad den 2 oktober 2024 
• Bilaga 1, Motion om att implementera digital teknik i bygglovshanteringen från 

Markus Lagerquist (M)  
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämndens sammanträden 

den 13 februari 2025 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) yrkande att bifalla densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Therez Almerfors 
(M) bifallsyrkande med följande motivering: 
Motionen skrevs i november 2023 och innehöll exemplet Nacka. Det har tagit gott och väl 
ett och ett halvt år för vänsterstyret att svara vilket i en digital kontext är en tidsmässig 
evighet. Vänsterstyret hade sagt bifall om motionen hanteras under normal tid. Nu 
inväntade man i stället att vi tog tag i frågan efter Moderaternas initiativ och kan därför 
yrka besvarad. Klassisk politisk triangulering med andra ord.  
AI är en revolution som just nu pågår på en magnitud vi knappt kan överblicka. Det finns 
enorma möjligheter och stora risker med den utveckling som pågår. För Uppsala 
kommun finns de inför framtiden två diken vi kan hamna i. Den ena är att springa på 
varje ny innovation och bli testpilot för olika versioner. Det är näringslivets roll att pröva 
konstandsdrivande investeringar i nya modeller. Förkasta och satsa vidare giver utfall. 
Den andra delen är att agera avvaktande inför den nya tekniken. Att inte ligga i framkant 
när det gäller att implementera nya AI- lösningar. Det är ett slöseri med skattebetalarnas 
pengar.  
Syftet med motionen är att slå fast att Uppsala kommun ska ligga i framkant. Styrets svar 
är att vi redan gör tillräckligt och med detta konstaterande luta sig tillbaka. Att- satsen är 
öppet skriven och kan tolkas som att vi ska ligga i framkant. Styret väljer en tolkning som 
innebär ett besvarad i kraft av att frågan dragits en orimlig långbänk.  
Det övergripande syftet är att slå fast att vi ska fortsätta implementera AI- teknik i 
exempelvis bygglovsbesked. Hur och i vilken takt måste kommunens sakkunniga kunna 
bedöma. Politikens uppgift är inte att peka ut den rätta vägen för tekniska innovationer. 
Vår uppgift är att peka ut en riktning. Uppsala kommun ska vara bäst i Sverige framöver 
på att implementera AI- teknik. Detta med ansvar för vår kommuns utveckling och 
skattebetalarnas pengar. Inget annat duger.  
Om motionen hade skrivits idag hade den formulerats lite annorlunda. Det är helt 
naturligt eftersom digitala språng tas varje kvartal. Ett bifall hade signalerat att vi i bred 
politisk konsensus vill att Uppsala ska ligga i framkant för det nya och spännande som 
varje dag tar nya steg framåt. Nu blir det givet styrets långa hantering ett ganska nöjt 
besvarat- yrkande. Syftet med hanteringen har inte varit att göra Uppsala kommun mer 
digital, spara tid, pengar och öka servisen till medborgarna utan att undvika att en 
moderat motion blir bifallen. Det är en njugg och ganska skadlig inställning till politiskt 
arbete. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 119  

Svar på motion om att införa det 
brottsförebyggande programmet "Rätt 
kurva" i Uppsala från Ehsan Nasari (C) och 
Sofia Andersson (M) 
KSN-2024-00320 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att uppdra till kommunstyrelsen att utreda förutsättningar för ett införande av 
programmet ”Rätt kurva”, samt 

2. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Ehsan Nasari (C) och Sofia Andersson (M) föreslår i en motion väckt vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 29 januari 2024 att Uppsala kommun ska 
verka för att det brottsförebyggande programmet ”Rätt Kurva” startas upp i Uppsala.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 101 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 februari 2025 
• Bilaga 1, motion om att införa det brottsförebyggande programmet ”Rätt 

kurva” i Uppsala från Ehsan Nasari (C) och Sofia Andersson (M) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 12 februari 2025 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C), Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson (L) 
yrkar bifall till motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att uppdra till kommunstyrelsen att 
utreda förutsättningar för ett införande av programmet ”Rätt kurva och besvara 
motionen mot Therez Almerfors (M) yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Ehsan Nasari (C) med fleras bifallsyrkande med följande motivering: 
Det är uppenbart enligt svaret att förslaget om att införa metoden ”Rätt kurva” är både 
bra och efterfrågat från exempelvis polisen. Det är naturligtvis positivt att styret är berett 
att utreda hur detta ska kunna införas. Den utredningen hade kunnat göras innan denna 
motion behandlades, och därmed skulle motionen samfällt kunnat bifallas. 
Vi ser inget som hindrar att motionens förslag införs redan idag, särskilt inte med 
bakgrund av det positiva svaret som avges, och vi yrkade därför att motionen skulle 
bifallas. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna ser ett stort behov av att förbättra samverkan mellan Polis, 
socialtjänst och skola. Vi behöver fånga upp barn som riskerar att hamna i kriminalitet 
innan deras vägval eskalerar in i grov brottslighet. Vi bedömer även att mer tvingande 
åtgärder kommer att behövas för att bryta de kriminella strukturer som idag rekryterar 
unga på våra gator. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 120  

Svar på motion om reglering av uthyrningen 
av elsparkcyklar från Mattias Jansson (SD) 
KSN-2024-00719 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Mattias Jansson (SD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 20 februari 2024 att: 

• kommunen genomför en övergripande studie av hur många uthyrningsfordon 
som är rimligt för en stad av Uppsalas storlek 

• kommunen ska undersöka olika möjligheter för hur aktörers 
etableringsmöjligheter ska kunna kombineras med kommunens skyldighet att 
se till att ordning i trafiken råder. 

• kommunen i kontakt med intresserade uthyrningsföretag betonar vikten av att 
uthyraren, och inte kommunen, har det huvudsakliga ansvaret över att 
fordonen parkeras rätt och att de inte stör övrig trafik. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 102 
• Tjänsteskrivelse daterad 25 februari 2025.  
• Bilaga 1, Motion om reglering av uthyrningen av elsparkcyklar från Mattias 

Jansson (SD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämndens 

sammanträde 12 februari 2025 

Yrkanden 

Maria Rosander (SD) yrkar bifall till motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Maria 
Rosanders (SD) yrkande att bifalla densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 

Reservationer 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Uppsala har fortsatt problem med trafikstörningar och felparkerade el-sparkcyklar. 
Ansvarsfrågan behöver riktas mot uthyraren för att säkerställa ordningen. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna har under hela mandatperioden yrkat på hårdare 
bestämmelser kopplade till elsparkcyklar i Uppsala stad. Det är fortfarande en 
oacceptabel ordning och olyckorna kopplade till dessa fordon är oacceptabelt många. 
Inte minst då inte ordningsmakten, Polisen, säkerställer att inte dessa fordon framförs på 
markytor enbart avsedda för gående. Uppsala kommun har mycket att lära av Paris och 
Köpenhamn som helt förbjudit dessa fordon. 

 

  



Sida 73 (85) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 121  

Svar på motion om att förebygga kriminalitet 
bland unga från Jonas Segersam (KD) 
KSN-2024-01992 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 
sammanträde den 17 juni 2024  

att Kommunstyrelsen får i uppdrag att samordna arbetet att förebygga kriminalitet 
bland unga, särskilt mot målgruppen 7–11 år och under 2025 redovisa för 
Kommunfullmäktige resultatet av arbetet. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 103 
• Tjänsteskrivelse daterade den 25 februari 2025 
• Bilaga 1, Motion om att förebygga kriminalitet bland unga från Jonas 

Segersam (KD) 
• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 12 februari 2025 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD), Maria Rosander (SD), Jennie Claesson (L) 
och Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Therez 
Almerfors (M) med fleras yrkande att bifalla densamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Therez Almerfors (M) med fleras bifallsyrkande med följande motivering: 
Kommunstyrelsen, som har huvudansvaret för det brottsförebyggande arbetet i 
kommunen, och som har en samordnande roll mellan socialförvaltning och 
utbildningsförvaltning, behöver ta en ledande roll i att hindra att unga rekryteras till 
kriminella nätverk. 
Grunden för motionen är att vi behöver stärka samverkan mellan skola och socialtjänst 
för att få en tydligt evidensbaserad förebyggande effekt. 
Det behövs evidensbaserade metoder i det brottsförebyggande arbete, och kommunen 
behöver vara aktiv för att åstadkomma en förflyttning från dagens situation. Vi yrkade 
därför bifall till motionen. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna ser ett stort behov av att förbättra samverkan mellan Polis, 
socialtjänst och skola. Vi behöver fånga upp barn som riskerar att hamna i kriminalitet 
innan deras vägval eskalerar in i grov brottslighet. Vi bedömer även att mer tvingande 
åtgärder kommer att behövas för att bryta de kriminella strukturer som idag rekryterar 
unga på våra gator. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 122  

Svar på motion om att inför pilot på 
medborgarberedning enligt skara-modellen 
från Ehsan Nasari (C) och Victor Zhao Jansson 
(C) 
KSN-2024-03230 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari och Victor Zhao-Jansson föreslår i en motion väckt vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 5 november 2024 att kommunen inför 
framtagandet av en ny fördjupad översiktsplan inrättar en medborgarberedning som 
pilotsatsning. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 1 april 2025 § 104 
• Tjänsteskrivelse daterad 20 mars 2025 
• Bilaga 1, motion om att införa en medborgarberedning enligt Skaramodellen 

som pilotsatsning från Ehsan Nasari (C) och Victor Zhao-Jansson (C) 

Yrkanden 

Ehsan Nasari (C) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag att besvara motionen mot Ehsan Nasaris 
(C) yrkande att bifalla densamma och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag att besvara motionen. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Reservationer 

Ehsan Nasari (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Att olika metoder testas för att involvera medborgarna i Uppsalas 
stadsutvecklingsprojekt är positivt. Vi menar dock att medborgardialogerna skulle 
behöva fördjupas ytterligare så att medborgare på allvar ska få möjligheten att vara 
med i utformandet av de olika planerna för Uppsalas stadsbyggnad. Ett bra exempel på 
detta är Skara-modellen där en utvald grupp medborgare träffas återkommande och 
tillsammans med tjänstemän bereder en specifik fråga. 
Centerpartiet menar sammantaget att de modeller som används för medborgardialog 
idag inte är tillräckliga. Vi reserverar oss därför mot beslutet att besvara ärendet till 
förmån för bifall till motionen. 

Särskilda yttranden 

Maria Rosander (SD) lämnar följande särskilda yttrande: 
Sverigedemokraterna är för införandet av medborgarförslag med syfte till att stärkta 
invånarnas delaktighet i det demokratiska systemet. Vi menar även att kommunen i sitt 
beslutsfattande behöver ta större hänsyn till underlag framtagna genom 
medborgardialoger och samråd. Stadsdels- och bygderåd bör även få en större roll som 
remissinstanser vid beslut som berör respektive område. Vi ser dock en risk i att förslag 
om medborgarberedningar leder till ytterligare byråkratisk överbyggnad som snarare 
försvårar beslutsfattande. Det är även oklart hur ett sådant urval av medborgare kan ske 
på ett tillräckligt representativt sätt för att spegla den breda folkviljan. 

Stefan Hanna (UP) lämnar följande särskilda yttrande: 
Efter införandet av möjligheten för stadsdelar och bygdedelar att starta Stadsdels- och 
bygderåd har kommunen kraftigt stärkt invånarnas möjligheter att tidigt påverka 
kommunens planer samt att komma med egna områdesrelevanta förslag på 
förbättringar. De invånare som aktivt vill kunna påverka sitt närområdes utveckling har 
möjlighet att starta ett Stadsdels- eller bygderåd om det inte redan finns. Därutöver 
genomför kommunen massor av medborgardialoger och vid allmänna val har invånarna 
som bryr sig en god chans att ta del av de olika partiernas lokala partiprogram och 
utifrån det rösta på det parti varje enskild invånare anser driva bäst sakpolitik. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 123  

Delegationsbeslut kommunstyrelsen 8 april 
2025 
KSN-2022-02989 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över delegationsbeslut till protokollet. 

Delegationsbeslut 

• Delegationsförteckning Kommunstyrelsen 2025-04-08 
• Ej anmälda delegationsbeslut mark- och exploatering 
• Ej anmälda beslut från kommunstyrelsen mark- och exploateringsutskott 

2024-2025 
• Ej anmälda delegationsbeslut kommunledningskontoret 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 124  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen 8 april 
2025 
KSN-2025-00153 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet 

Anmälningsärenden 

• Rapport Uppsala Fairtrade City 2024 
• Funktionsrättsrådet rapport 2024 
• Miljö- och klimatberedningens återrapport till kommunstyrelsen 2024 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2025-01-29 
• Protokoll från centrala samverkansgruppen, 2025-02-26 
• Riskanalys med revisionsplan 2025 Kommunrevisionen 2025-02-28 
• Anmälan särskild partiaktivitet (KD) 
• Utredning av uppdragsavtal för Fyrishov 
• Näringslivsrådet kvartalsrapport till kommunstyrelsen 
• Månadsbrev EST KS mars 
• Lönerapport – 2023 års löner 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 125  

Samarbetsavtal med Lviv i Ukraina 
KSN-2025-01202 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna samarbetsavtal med Lviv i Ukraina enligt ärendets bilaga 1, samt 
2. att uppdra till kommunstyrelsens ordförande att underteckna avtalet 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen beslutade den 22 februari 2024 (§ 39) att ge 
kommunledningskontoret i uppdrag att inleda överläggningar om samarbete med 
staden Lviv i Ukraina. Dialogen har lett fram till ett förslag på samarbetsavtal, se  
bilaga 1. Avtalet planeras att undertecknas i samband med ett besök av borgmästare 
Andrij Sadovyj i Uppsala den 15 april 2025. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 april 2025 
• Bilaga 1, förslag till samarbetsavtal med Lviv i Ukraina 
• Bilaga 2, regionstyrelsens beslut att i samverkan med Uppsala kommun ta 

fram ett förslag på vänregion i Ukraina 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 126  

Skrivelse till Arlandautredaren delrapport 2 
KSN-2024-03783 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att under Synpunkter till utredningen om stärkt konkurrenskraft för Arlanda 
flygplats genom ökad kapacitet och förbättrad tillgänglighet till och från 
flygplatsen lägga till ” Kollektivtrafiken till Arlanda behöver vara attraktiv och 
konkurrenskraftig. Uppsala kommun ser därför mycket positivt på en 
omförhandling av avtalet för Arlandabanan och stationsavgiften. Ett 
förstatligande av infrastrukturen skulle ge ökad rådighet och resiliens, något 
Uppsala Kommun förordar. Uppsala Kommun konstaterar att staten ansvarar 
för finansiering och genomförande av investeringar, drift och underhåll i den 
statliga infrastrukturen i form av väg och järnväg som ansluter till Arlanda.”, 

2. att under rubriken Paketet Aroslänken, fyra spår och Fullerödepå lägga till: ” 
4-spåret är, tillsammans med omförhandlingen av stationsavgiften och 
Arlandabanan, den viktigaste investeringen för Arlanda. 4-spåret och 
omförhandlingen ger tillsammans med investeringar i Fullerödepån och 
Aroslänken en kraftigt ökad tillgänglighet, kortare restider, resiliens och 
robusthet i järnvägssystemet i östra Mälarregionen.” 

3. att med ändringarna ovan skicka skrivelsen enligt ärendet bilaga 1 till 
Regeringskansliet. 

Sammanfattning 

Uppsala kommun har beretts möjlighet att lämna synpunkter på regeringens 
utredning om stärkt konkurrenskraft för Arlanda flygplats. Kommunen lämnade i 
december synpunkter på utredarens delrapport 1 om järnvägssystemets koppling till 
Arlanda. Denna skrivelse handlar om delrapport 2, där behov i vägsystemets och den 
kollektivtrafik som beror av vägsystemet belyses. 

Beslutsunderlag 

• Bilaga 1. Skrivelse till Regeringskansliet med synpunkter på delrapporten 
”Satsningar på väg för att stärka Arlanda flygplats konkurrenskraft” 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

• Bilaga 2. Regeringskansliets delrapport ”Satsningar på väg för att stärka 
Arlanda flygplats konkurrenskraft” 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) yrkar 
(1) att två nya stycken läggs till sist under Synpunkter till utredningen om stärkt 
konkurrenskraft för Arlanda flygplats genom ökad kapacitet och förbättrad tillgänglighet 
till och från flygplatsen: 
Kollektivtrafiken till Arlanda behöver vara attraktiv och konkurrenskraftig. Uppsala 
kommun ser därför mycket positivt på en omförhandling av avtalet för Arlandabanan och 
stationsavgiften. Ett förstatligande av infrastrukturen skulle ge ökad rådighet och 
resiliens, något Uppsala Kommun förordar. 
Uppsala Kommun konstaterar att staten ansvarar för finansiering och genomförande av 
investeringar, drift och underhåll i den statliga infrastrukturen i form av väg och järnväg 
som ansluter till Arlanda. 
(2) att en ny mening läggs under Paketet Aroslänken, fyra spår och Fullerödepå: 
4-spåret är, tillsammans med omförhandlingen av stationsavgiften och Arlandabanan, 
den viktigaste investeringen för Arlanda. 4-spåret och omförhandlingen ger tillsammans 
med investeringar i Fullerödepån och Aroslänken en kraftigt ökad tillgänglighet, kortare 
restider, resiliens och robusthet i järnvägssystemet i östra Mälarregionen. 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V) och Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till Jonas 
Segersams (KD) yrkanden (1) och (2). 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jennie Claesson (L) yrkar: 
(3) att göra följande tillägg till yttrandet: För att förbättra för Uppsalaborna och besökare 
till vår region vill vi öka tillgängligheten till Arlanda och stärka kollektivtrafikens 
attraktivitet. Därför vill Uppsala kommun framhäva att passageavgiften vid Arlanda C 
behöver slopas. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar 
(4) att stryka följande text på sida 1 ”Även om det ligger utanför utredningens uppdrag 
vill Uppsala kommun framhålla att även flygets klimatpåverkan är en väsentlig fråga 
för att göra Arlanda hållbart.” 
(5) att stryka stycke 2 på sida 2. 

Maria Rosander (SD) yrkar 
(6) att i yttrandet stryka de skrivelser som syftar till att minska flygandet. 

Maria Rosander bifall till Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (3), (4) och (5). 

Jennie Claesson (L) yrkar bifall till Jonas Segersams (KD) yrkande (2). 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

Beslutsgång 

Ordföranden finner först att kommunstyrelsen bifaller Jonas Segersam (KD) med fleras 
yrkande (1). 

Ordföranden finner därefter att kommunstyrelsen bifaller Jonas Segersam (KD) med 
fleras yrkande (2). 

Ordföranden ställer därefter Maria Rosanders (SD) yrkande (6) mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkande (3) mot avslag 
och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandet. 

Ordföranden ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden (4)-(5) mot 
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår yrkandena. 

Ordföranden finner slutligen att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (C) reserverar sig mot beslutet med följande motivering:  
Arlanda är väldigt viktigt för Uppsala, det skapar tillgänglighet till och från Uppsala och 
tusentals arbetstillfällen för Uppsalabor. Vi som kommun behöver verka för att öka 
tillgänglighet och rörlighet för Uppsalabornas bästa. Vi behöver goda förbindelser för 
både persontransporter som vägtransporter och spårbunden trafik. En stor utmaning är 
de höga avgifterna för att angöra Arlanda med persontåg. För att öka andelen som åker 
tågburen trafik till Uppsala behöver passageavgiften på Arlanda C slopas.  
Vi anser också att Uppsala kommun i sin skrivelse inte ska debattera sådant som är 
utanför utredningens uppdrag, exempelvis vad gäller antalet flygresor som människor 
gör. 

Maria Rosander (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet med följande motivering: 
Vi hade ett yrkande om att Arlandabanan borde förstatligas skulle föras in i skrivelsen till 
regeringen. Detta i syfte att få bort de höga stationsavgifterna på Arlanda. Vi jämkade oss 
i denna del med majoriteten och fick in dessa skrivningar. 
Däremot vann inte vårt yrkande tillsammans med Moderaterna om att ta bort de delar i 
skrivelsen som säger att flygtrafiken bör minska. Det är kontraproduktivt att i en skrivelse 
som handlar om hur vi ska kunna utveckla Arlanda, som är mycket viktig för 
Uppsalaborna både som flygplats och som arbetsplats, samtidigt ange att verksamheten 
bör minska. 

Jennie Claesson (L) reserverar sig mot beslutet.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 127  

Svar på initiativ från Jonas Petersson (C) om 
risken för budgetunderskott i måltidsservice 
KSN-2025-01214 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativet. 

Sammanfattning 

Jonas Peterson (C) har i ett initiativärende väckt den 8 april föreslagit att Uppsala 
kommun tar fram en riskanalys för ökade kostnader och föreslå åtgärder som 
säkerställer att Måltidsservice håller sin budgetram. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 8 april 2025 
• Bilaga 1, Initiativ från Jonas Petersson (C) om risken för budgetunderskott i 

måltidsservice 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD), Jonas Petersson (C) och 
Jennie Claesson (L) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras yrkande 
att bifalla initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 128  

Svar på initiativ från Therez Almerfors (M) och 
Sofia Andersson (M) om att ta ansvar mot 
våldsutsatthet 
KSN-2025-01213 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att frågor om våldsutsatthet inkluderas i kommunens medarbetarsamtal, 
samt 

2. att i övrigt besvara initiativet enligt föredragningen. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) har i initiativärende väckt den 8 april 
föreslagit att Uppsala kommun tar ett ökat ansvar mot våldsutsatthet. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 8 april 2025 
• Initiativ om att ta ansvar mot våldsutsatthet från Therez Almerfors (M) och 

Sofia Andersson (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) Maria Rosander (SD), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och 
Jennie Claesson (L) yrkar bifall till initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras yrkande 
att bifalla initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C) (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet.   
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Kommunstyrelsen Datum: 
Protokoll 2025-04-08 

Protokollet är justerat elektroniskt. 
De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
 

Utdragsbestyrkande 
 

§ 129  

Svar på initiativ från Therez Almerfors (M) och 
Sofia Andersson (M) om lokal kameraoffensiv 
KSN-2025-01212 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att besvara initiativet med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Therez Almerfors (M) och Sofia Andersson (M) har i initiativärende väckt den 8 april 
föreslagit att Uppsala kommun omgående bjuder in lokala näringslivet och 
fastighetsägare till möte för att besluta om var det finns behov av att sätta upp 
kameror. 

Beslutsunderlag 

• Missiv daterad 8 april 2025 
• Initiativ om lokal kameraoffensiv från Therez Almerfors (M) och Sofia 

Andersson (M) 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Maria Rosander (SD) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till 
initiativet. 

Beslutsgång 

Ordföranden ställer föreliggande förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras yrkande 
att bifalla initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) och (KD) reserverar sig mot beslutet. 
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